
Protokół Nr OR.IV.0051-022/08
z sesji Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego, która odbyła się 

w dniu 24 kwietnia 2008 roku w Urzędzie Miasta Wodzisławia Śląskiego.

Listy obecności: radnych, przewodniczących zarządów dzielnic stanowią załącznik do protokołu. 

Rozpoczęcie obrad nastąpiło o godzinie 9,00.
Stan Rady - 21 
Obecni – 21

Ad 1. 
Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.

Przewodniczący Rady Miejskiej  poinformował,  że  w okresie  między sesjami zmarł  Pan Antoni 
Konieczny  członek  Rady  Dzielnicy  Jedłownik-Turzyczka-Karkosza,  wieloletni  działacz 
samorządowy, następnie poprosił o uczczenie jego pamięci chwilą ciszy. Mówiący przypomniał, 
iż do 30 kwietnia br. radni mają obowiązek złożenia oświadczenia majątkowego. Powiadomił, że 
w dniu 15 maja br. o godz.  10,00 w Powiatowym Centrum Konferencyjnym na ul.  Pszowskiej 
odbędą  się  posiedzenia  wszystkich  stałych  Komisji  Rady  Miejskiej  Wodzisławia  Śląskiego, 
a ich tematem będzie wydanie opinii  do studium wykonalności w zakresie realizacji  inwestycji 
pn.:”Ochrona  wód  dorzecza  Górnej  Odry  w  zlewni  oczyszczalni  ścieków  Karkoszka  II 
w Wodzisławiu Śląskim”.  Następnie odczytał  wniosek radnego A.  Króliczka Przewodniczącego 
Komisji Strategii(...) w następującej treści:
„Zwracam się z uprzejmą prośbą o wycofanie z porządku 22 sesji Rady Miejskiej Wodzisławia 
Śląskiego w dniu 24 kwietnia 2008 roku, punktu 4h (podjęcie uchwał) dotyczącego ustalenia zasad 
utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Wodzisławia Śląskiego.
Po  uzyskaniu  informacji,  że  toczą  się  prace  nad  nowym  regulaminem  Utrzymania  czystości 
i porządku na terenie miasta Wodzisławia Śl. Komisja Rozwoju i Strategii... w dniu 11 marca 2008 
roku  podjęła  wniosek  formalny  skierowany  do  Pana  Przewodniczącego:  aby  projekt  uchwały 
w sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Wodzisław  Śl. 
był przedmiotem obrad wszystkich stałych Komisji Rady Miejskiej. Z ubolewaniem stwierdzam, że 
w tak ważnej kwestii wniosek nie powinien być zlekceważony. Uważam, że wszyscy radni mają 
prawo uczestniczyć na swoich merytorycznych komisjach w pracach nad przygotowaniem w/w 
projektu uchwały. Czuję się w obowiązku aby jeszcze raz prosić Pana Przewodniczącego o jego 
realizację.”. 
Mówiący stwierdził, iż faktycznie nie spełnił wniosku złożonego przez Komisję, w związku z czym 
przyłącza się do wniosku radnego A. Króliczka. Zapytał, czy ktoś z obecnych chce zabrać głos w tej 
sprawie?

Radny  J.  Wyleżych  powiedział,  że  uzasadnienie  podane  przez  Przewodniczącego  Komisji 
Strategii(...) jest słuszne jednakże, zgodnie z  §51 pkt. 4 Statutu Miasta Wodzisławia Śląskiego to 
Przewodniczący Rady Miejskiej kieruje pod obrady właściwych Komisji projekt uchwały celem 
jego zaopiniowania. W związku z powyższym oraz faktem, iż materiały były dostępne w Biurze 
Rady  Miejskiej,  brak  jest  powodu  odkładania  podjęcia  uchwały  w  sprawie  ustalenia  zasad 
utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Wodzisławia Śląskiego, gdyby stosowano metodę 
odkładania głosowania nad podjęciem uchwały Rada Miejska doszłaby do paradoksalnej zasady, iż 
projekty uchwał musiały być opiniowane przez wszystkie stałe Komisje Rady Miejskiej. Stwierdził, 
że  jak  do  tej  pory  nie  zauważył  żadnych  uchybień  ze  strony  proceduralnych  skierowania  na 
Komisje projektu uchwały. Nadmienił, że kiedyś w Statucie Miasta był zapis, iż projekt uchwały 
musi  być  opiniowany  przez  minimum  dwie  Komisje  obecnie  tego  zapisu  w  statucie  nie  ma. 
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Stwierdził,  że  przełożenie  głosowania  nad  tą  uchwałą  na  przyszły  miesiąc  nic  nie  zmieni, 
zważywszy na fakt, iż od pół roku na ten temat się mówi, urzędnicy nad tym pracowali, a obecnie 
przesuwanie  głosowania  nad  tą  uchwałą  w  czasie  będzie  skutkowało  niepotrzebnymi 
przepychankami słownymi, gdyż każdy ma prawo mieć inne zdanie. Dodał, że należy pamiętać 
iż żyjemy w państwie demokratycznym i większość ma zawsze rację, dlatego należy przeprowadzić 
głosowanie i rozstrzygnąć tę kwestię sporną. Stwierdził, że jeżeli rajcy miejscy będą akty prawne 
Wodzisławia  Śl.  tworzyć  przez  tak  długi  okres  czasu,  to  czeka  miasto  bardzo  długa  droga 
w  kierunku  osiągnięcia  jakiegoś  celu.  W  związku  z  powyższym  mówiący  złożył  wniosek 
przeciwny, aby w porządku obrad pozostawić pkt 4h) podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad 
utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Wodzisławia Śl. 

Pan  S.  Grzybacz  Przewodniczący  Zarządu  Dzielnicy  Jedłownik-Turzyczka-Karkoszka  poparł 
wniosek radnego A. Króliczka. Stwierdził, że Radom Dzielnic nie został przedstawiony regulamin 
utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta, jak również nie wydały w tym temacie opinii. 
Poprosił, aby Rada Miejska nie uchwalała regulaminu który będzie nie możliwy do wykonania oraz 
niesprawiedliwy. Zauważył, że regulamin zawiera dużo „bubli” dlatego m.in. poprosił o przyjęcie 
wniosku radnego A. Króliczka. 

Radny I. Skupień poparł wniosek radnego J. Wyleżycha, aby pozostawić w porządku obrad pkt 4h) 
podjęcie  uchwały w sprawie ustalenia  zasad utrzymania czystości  i  porządku na terenie miasta 
Wodzisławia Śl. Stwierdził, iż zabiera głos dlatego, aby jego argumenty były słyszalne i wyraziste, 
ponieważ faktycznie stwarza się bardzo niedobry precedens związany z przekładaniem głosowania 
nad  tematami,  które  dla  części  radnych  wydają  się  kontrowersyjne.  Dodał,  że  zawsze  będzie 
kryterium dowolności  w interpretowaniu  uchwał.  Zauważył,  że  chciałby  aby wszystie  uchwały 
podejmowane przez Radę Miejską były traktowane jako uchwały ważne dla mieszkańców Miasta. 
Stwierdził,  że biorąc pod uwagę fakt,  iż nad regulaminem przez kilka miesięcy pracował sztab 
ludzi,  fachowców,  jak  również  biorąc  pod  uwagę  to,  że  regulamin  był  przedstawiony  na 
merytorycznych Komisjach Rady Miejskiej należy zająć się tym tematem. Powiedział, że również 
przysłuchując  się  "rozmowom kuluarowym"  radnych  można  wnioskować,  że  pomimo  skrajnie 
odmiennych opinii, każdy z radnych ma już wypracowaną swoją opinię, a odkładanie tego tematu 
o  miesiąc  nic  nie  zmieni.  Zauważył,  że  nie  podjęcie  decyzji  w obecnym momencie  jest  tylko 
uciekaniem od odpowiedzialności i niepotrzebnym rozciąganiem problemu w dalszych dyskusjach.

Pan M. Kieca Prezydent Miasta stwierdził, że zarówno radni jaki i Prezydent Miasta zostali wybrani 
w  demokratycznych  wyborach,  a  udział  w  sesji  nie  polega  tylko  na  dyskutowaniu  ale  na 
podejmowaniu  decyzji  zgodnie  z  własnym  sumieniem  w  sprawach  bardzo  trudnych  oraz 
ustanawianiu lokalnego prawa tak, aby służyło  społeczeństwu i Miastu w całości. Stwierdził, że od 
początku kadencji, a szczególnie przez ostatnie pół roku Pan D. Szymczak II Zastępca Prezydenta 
Miasta,  jako  Prezydent  resortowy  był  atakowany  i  mobilizowany  przez  różne  gremia 
do doprowadzenia do odpowiedniego wyglądu naszej Gminy, aby była czysta i dobrze się w niej 
mieszkało.  Powiedział,  że  Komisje  Rady  Miejskiej  poruszały  tematy  związane  z  dzikimi 
wysypiskami śmieci,  budową kanalizacji oraz wieloma innymi kwestiami, kierując odpowiednie 
wnioski do Prezydenta Miasta. Stwierdził, że przedstawiany regulamin nad którym pracowano od 
listopada ubiegłego roku jest wyrazem osiągniętego pewnego konsensusu. Nadmienił, że tego typu 
regulamin  nigdy  w  życiu  nie  zadowoli  wszystkich  50  tyś.  mieszkańców  Miasta  Wodzisławia 
Śląskiego.  Dodał,  że  regulamin  rozwiązuje  kwestię  zanieczyszczeń  stałych  jak  również  dość 
kontrowersyjną  kwestię  zanieczyszczeń  ciekłych.  Stwierdził,  że  bardzo  zatrważające  są  liczby, 
a  mianowicie  rocznie  z  wodociągów  mieszkańcy  miasta  pobierają  1  mln  731  tyś.  m3 wody, 
natomiast do oczyszczalni ścieków Karkoszka II trafia w tym samym okresie 1 mln 216 tyś. m3 

czyli  pół  miliona  metrów  sześciennych  ścieków  zanieczyszcza  środowisko.  Poinformował,  że 
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oprócz  faktu,  iż  regulamin  był  opiniowany  przez  dwie  merytoryczne  Komisje  Rady  Miejskiej 
dodatkowo  na  wniosek  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej,  chociaż  nie  formalne,  odbyło  się 
spotkanie  15.04  br.  na  sali  obrad  w  którym  uczestniczyło  kilkunastu  radnych,  na  którym 
rozmawiano  o  propozycjach  regulaminu,  w  konsekwencji  długiej  dyskusji  projekt  regulaminu 
został zliberalizowany dzięki czemu osiągnięto pewien konsensus. Stwierdził, że zarówno strona 
wykonawcza Urzędu Miasta czyli Prezydent Miasta jak i pracownicy Urzędu dokonali pewnego 
elastycznego spojrzenia  na  argumenty  zgłaszane  przez  Radnych.  Dodał,  że  jego  zadaniem jest 
wykonywanie piastowanego urzędu prawidłowo,  a  w przypadku zdjęcia  z  porządku obrad tego 
punku, prowadzenie prac tak, aby środowisko naturalne w Wodzisławiu Śl. było czyste, natomiast 
decyzję co do ewentualnego wycofania tego punktu z porządku obrad mówiący pozostawia radnym. 

Radny R. Zalewski  zapytał,  czy uzyskano opinię  Sanepidu do regulaminu wraz z wniesionymi 
zmianami?

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że regulamin już z wniesionymi zmianami został 
przesłany do Sanepidu, który wydał pozytywną opinię. 

Radny  R.  Zalewski  poparł  wniosek  radnego  A.  Króliczka.  Stwierdził,  że  radni  wybrani 
w demokratycznych wyborach są przedstawicielami reprezentującymi swoich wyborców, również 
swoich wyborców reprezentują radni dzielnicowi. Dodał, że nie może być tak, iż radni dzielnicowi 
nie są informowani o sprawach ważnych dla społeczeństwa. Zauważył, że również w tak ważnej 
i ważkiej kwestii jak regulamin utrzymania czystości i porządku nie wypowiedziały się wszystkie 
stałe Komisje Rady Miejskiej. Zapytał, dlaczego Rada Miejska nie może sobie pozwolić na jeszcze 
jeden miesiąc zwłoki, aby stworzyć dobre prawo, bo przecież każdy ma prawo wypowiedzieć swoje 
zdanie reprezentując pewną część społeczeństwa lokalnego. 

Radny J. Grabowiecki stwierdził, że faktycznie źle się stało, iż statut Dzielnic nie jest przestrzegany 
oraz że Rady Dzielnic nie opiniowały tego tematu, gdyż jest to sprawa ważna dla mieszkańców 
Dzielnic.  Powiedział,  że  w miesiącu  październiku  ubiegłego roku złożył  interpelację  dotyczącą 
przestrzegania  zapisów obowiązującego regulaminu utrzymania  czystości  i  porządku na  terenie 
miasta,  jednakże  do  tej  pory  nie  uzyskał  żadnej  odpowiedzi.  Zapytał,  czy  zasadą  będzie,  że 
interpelacje radnych w tak drobnych sprawach będą załatwiane w ciągu 6-7 miesięcy? Nadmienił, 
że złożona przez niego interpelacja dotyczyła m.in. zmiany obowiązującego regulaminu utrzymania 
czystości  i  porządku,  a  była  efektem  posiadanych  przez  mówiącego  danych,  iż  ok.  70% 
mieszkańców miasta nie przestrzega zasad regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
miasta. W związku z powyższym skoro tylu mieszkańców nie przestrzega zapisów regulaminu to 
znaczy, iż coś im w tym przeszkadza dlatego należy coś zmienić, a obecnie radni nie chcą się tym 
tematem zająć. Powiedział, że miał wiele uwag do regulaminu, które na piśmie przedłożył Panu 
Prezydentowi, a w konsekwencji zostało zorganizowane spotkanie na którym mówiący przedstawił 
i porozmawiał na temat swoich uwag do tegoż regulaminu. Stwierdził, że bycie radnym nie polega 
tylko  na  przychodzeniu  na  sesję,  praca  radnych  to  m.in.  czytanie  aktów  prawnych,  składanie 
propozycji,  wychodzenie  na  przeciw Prezydentowi  Miasta,  tworzenie  dokumentów.  Powiedział, 
że w temacie regulaminu spotkał się co najmniej cztery razy w ciągu ostatnich dwóch miesięcy 
z Panem Prezydentem, a obecnie mówi się, iż ten regulamin będzie się od nowa tworzyć. Zauważył, 
że  należy  jak  najszybciej  skończyć  z  podrzucaniem  śmieci  przez  mieszkańców  domów 
jednorodzinnych do budynków wielorodzinnych oraz należy zdać sobie sprawę z faktu, iż śmieci 
podrożały o ponad 150%, a sama opłata marszałkowska podrożała o 400%. Zapytał, czy radni boją 
się  tego  regulaminu?  Stwierdził,  że  na  składanie  poprawek  radni  mieli  cztery  miesiące  czasu. 
Nadmienił,  że  jeżeli  każdy  radny  w  takim  tempie  będzie  podchodził  do  dokumentów 
przekazywanych przez Prezydenta Miasta to należy pogratulować tempa pracy. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w związku z zakończeniem dyskusji przystąpił do głosowania nad 
wnioskiem formalnym złożonym przez radnego A.  Królicza dotyczącym wycofania  z porządku 
22 sesji Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego, punktu 4h podjęcie uchwały w sprawie ustalenia 
zasad utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Wodzisławia Śląskiego. 

Rada  Miejska  przyjęła  powyższy  wniosek  formalny  skutkujący  wycofaniem z  porządku  obrad 
22  sesji  Rady  Miejskiej  punktu  4h  podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  zasad  utrzymania 
czystości i porządku na terenie miasta Wodzisławia Śląskiego (ilość głosów: za - 11).

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poprosił  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad  22  sesji  Rady 
Miejskiej w punkcie 4l podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta 
Miasta. Dodał, że skarga została skierowana do rozpatrzenia Komisji Prawa(...), która wypracowała 
w tej kwestii odpowiednie stanowisko. Zapytał, czy ktoś ma jakieś uwagi?

Radny E. Szczygieł złożył wniosek formalny, aby skarga ta był rozpatrywana przez trzy Komisje, 
ponieważ radni muszą się z nią lepiej zapoznać. 

Radny J. Wyleżych  przypomniał, że zgodnie z §51 pkt. 4 Statutu Miasta Wodzisławia Śląskiego to 
Przewodniczący Rady Miejskiej kieruje pod obrady właściwych Komisji projekt uchwały celem 
jego zaopiniowania. Dodał, że rozumie, iż Pan radny chciałby mieć większą wiedzę na temat treści 
tej  skargi,  jednakże  również  w  tym wypadku  trzeba  mieć  na  uwadze  termin  do  kiedy  trzeba 
odpowiedzieć na skargę. Stwierdził,  że nie wnosi sprzeciwu co do przesunięcia tego tematu na 
następną  sesję,  jednakże  trzeba  mieć  na  uwadze,  termin  odpowiedzi  na  skargę.  W  związku 
z powyższym zapytał, czy przesunięcie tego tematu o miesiąc nie spowoduje uchybienia terminów?

Radna Z. Wistuba poinformowała, że Pan Z. Gniadkowski wniósł skargę na Prezydenta Miasta 
Wodzisławia Śl. w związku z opieszałym, biurokratycznym, niepraworządnym przeprowadzeniem 
i  zakończeniem  sprawy  dotyczącej  zamiany  mieszkań.  Powiedziała,  że  zajmowanie  przez 
skarżącego  mieszkanie  jest  mieszkaniem  komunalnym  będącym  w  dyspozycji  Komendanta 
Powiatowego Policji  w Wodzisławiu Śl.  i  zamiana mieszkania  uzależniona  jest  od  jego zgody, 
jednak ten nie wyraża zgody na takową zamianę. 

Radny E. Szczygieł stwierdził, że nie właściwe sformułował swój wniosek. Następnie poprosił, aby 
w  czasie  przerwy  w  obradach  każdy  z  radnych  mógł  się  zapoznać  ze  stanowiskiem  Komisji 
Prawa(...).

Przewodniczący Rady Miejskiej  poinformował,  że  po  wprowadzeniu tego  projektu  uchwały do 
porządku obrad, każdy z radnych otrzyma stosowne materiały w tej sprawie. 

Radny E. Szczygieł wobec powyższego wycofał złożony wcześniej wniosek formalny.  

Radny  J.  Wyleżych  powiedział,  że  ma  wiele  wątpliwości  w  związku  ze  skargą  Pana 
Gniadkowskiego, ponieważ jeżeli skarżący otrzymał decyzję, to w niej również został wskazany 
organ odwoławczy jeżeli z takową się nie zgadza. Natomiast, jeżeli faktycznie decyzja nie została 
wydana, to Prezydent Miasta jest winien takiemu postępowaniu. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  w  stosunku  do  mieszkań  które  podlegają  gestii 
Komendanta Powiatowego Policji nie ma decyzji, gdyż tylko decyzję co do zamiany może wydać 
Pan Komendant.
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Radny J. Wyleżych stwierdził, że w postępowaniu administracyjnym zawsze musi zostać wydana 
decyzja.  W związku  z  czym jeżeli  zostało  wszczęte  postępowanie  to  również  powinna  zostać 
wydana jakaś decyzja. 

Radna  Z.  Wistuba  wyjaśniła,  że  przepisy  kodeksu  postępowania  administracyjnego  nie  mają 
zastosowania jeżeli chodzi o zamianę czy przyznanie mieszkań, gdyż w tego typu sprawach stosuje 
się przepisy kodeksu cywilnego.

Radny J. Kaczyński poprosił, aby w kwestii formalnej poddać złożony wniosek o wprowadzenia do 
porządku obrad podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta miasta 
Wodzisławia  Śląskiego,  ponieważ  rozpoczyna  się  dyskusja  nad  merytorycznymi  kwestiami  tej 
sprawy.

Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do przegłosowania wniosku dotyczącego wprowadzenia 
w punkcie 4l podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta.  

W wyniku głosowania Rada Miejska jednogłośnie wprowadziła w punkcie 4l ww. projekt uchwały 
(ilość głosów: za - 21).

Następnie przystąpiono do przegłosowania całego porządku obrad wraz z wniesionymi zmianami. 
W wyniku głosowania porządek 22 sesji  Rady Miejskiej  został  przyjęty (ilość głosów za -  19, 
przeciw - 0, wstrzymujących się - 2).

Ad.2
Pan Mieczysław Kieca Prezydent Miasta złożył informację:
– o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej w okresie od 25 marca 

2008 roku do 18 kwietnia 2008 roku,
Informacja stanowi załącznik do protokołu.

Następnie  Prezydent  Miasta  przedstawił  informacje,  które  nie  znalazły  się  w  informacji 
o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami:
– uczestniczył w spotkaniach z:

– Panem  Miką  z  Polskiego  Związku  Hodowców  Gołębi  Pocztowych  oddział 
w  Wodzisławiu  w  sprawie  przygotowań  do  sezonu  lotowego  oraz  współpracy 
związku z miastem,

– Kazimierzem  Grzywacz  Dyrektorem  CECHU  rzemieślników  i  innych 
przedsiębiorców w sprawie konkursu Powiatowy Lider Przedsiębiorczości,

– Antonim  Jazienickim  z  Towarzystwa  Krzewienia  Kultury  Fizycznej  w  sprawie 
nagrodzenia miasta Wodzisław Śląskiego za propagowanie idei Towarzystwa,

– Barbarą  Szewczyk  ze  Spółdzielni  Socjalnej  w  Radlinie  w  sprawie  współpracy 
i możliwości uruchomienia działalności Spółdzielni na terenie naszego miasta,

– Piotrem  Macioszkiem  Dyrektorem  Przedsiębiorstwa  Transportu  Kolejowego 
w sprawie  możliwości  uruchomienia  przewozu osób przez  PTK w Wodzisławiu 
Śląskim,

– Małgorzatą  Grzonka  –  właścicielką  hotelu  „Amadeus”  w  sprawie  współpracy 
w staraniach o bazę treningową EURO 2012,

– Dariuszem Kozielskim – Prezesem Klubu Gosław Jedłownik w sprawie utworzenia 
klas sportowych,

– wójtami Gmin Mszana i Godów w sprawie konsultacji przebiegu Drogi Głównej 
Południowej,
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–  inwestorami w sprawie koncepcji budowy Galerii ODRA,
– rodzicami dzieci uczęszczających do Gimnazjum nr 1 w sprawie remontu szkoły,
– przedstawicielami centrum fitness PRO 4 MAX w sprawie współpracy,
– Zarządem Rodzinnego Ogrodu Działkowego „Gajówka” w sprawie organizacji Dnia 

Działkowca,  
– ks. Abp Damianem Zimoniem w sprawie podsumowania wizytacji parafii naszego 

miasta i omówienie spraw społecznych,
– Radą Dzielnicy Stare Miasto.
– mieszkańcami dzielnic:

– Kokoszyce
– Zawada

– brał udział w:
– szkoleniu prowadzonym przez Mirosława Legutko dotyczącym udzielania dotacji 

z budżetu miasta,
– posiedzeniu  Zarządu  Subregionu  Zachodniego  na  którym  omawiano  tematy 

dotyczące gospodarki odpadami oraz transportu zbiorowego na terenie Subregionu,
– otwarciu  zawodów  Grand  Prix  MTB  Euroregionu  Silesia  2008  w  Wodzisławiu 

Śląskim,
– organizacji  pierwszego  spotkania  w  ramach  projektu  „Gmina  –  tu  wszystko  się 

zaczyna”,  projekt  ma  na  celu  wspomóc  tworzenie  i  rozwój  autentycznego 
partnerstwa między sektorami publicznym i pozarządowym na poziomie lokalnym,  

– otwarciu finałów Wodzisławskiej Ligi Siatkówki amatorów,
– uroczystych obchodach Międzynarodowego Dnia Ofiar Katynia,
– organizacji  spotkania  z  przedstawicielami  gmin  Powiatu  Wodzisławskiego 

w sprawie komunikacji na terenie Powiatu,
– pokazach sztuk walki Uczniowskiego Klubu Sportowego „Ronin”,
– Targach Inwestycji, Finansowania, Nieruchomości i Technologii dla miast i  gmin 

URBIS Invest w Brnie w Republice Czeskiej, uczestnictwo w Targach umożliwia 
prezentację  oferty  inwestycyjnej,  wymiany  doświadczeń z  inwestorami  i  innymi 
wystawcami (zaobserwowano duże zainteresowanie ofertą naszego miasta), 

– posiedzeniu zespołu opracowującego organizację ruchu w centrum miasta,
– posiedzeniu XVIII Sesji Rady Powiatu.

Dodatkowo  mówiący  poinformował,  że  w  wyniku  uzyskania  zgody  Wojewody  Śląskiego  na 
zamianę  gruntów  poprzez  przekazanie  terenów  miejskich  pod  budowę  Aresztu  Śledczego 
na ul. Marklowickiej w zamian Miasto Wodzisław Śl. wzbogaciło się o nowe tereny tj. o 8 hektarów 
terenów  po  byłej  KWK  1  Maja,  podpisano  po  ponad  100  dniach  akty  notarialne.  Następnie 
powiedział, że zgodnie z wnioskiem Komisji Rewizyjnej przyjętym w miesiącu marcu, na Komisji 
w  kwietniu  został  omówiony  protokół  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  z  przeprowadzonej 
kontroli w Urzędzie Miasta wraz z wnioskami pokontrolnymi, ustosunkowaniem się władz miasta 
do  przedstawionych  wniosków  jak  i  ostatecznymi  rozstrzygnięciami  Kolegium  Odwoławczego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej. Nadmienił, że jeżeli będzie taka wola to na sesji w miesiącu 
maju takowe informacje również zostaną przedstawione.
 
– o sposobie realizacji interpelacji radnych które wpłynęły do Prezydenta Miasta w okresie 

między 26.03.2008r. a 23.04.2008r. -  wykaz stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował Prezydentowi Miasta za przedstawienie informacji. 
Następnie poinformował,  że ewentualne pytania do przedstawionej informacji  radni  będą mogli 
zadawać w punkcie „wolne głosy i wnioski”.
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Ad 3.
Sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  miasta  Wodzisławia  Śląskiego  za  2007  rok  i  udzielenie 
absolutorium Prezydentowi Miasta Wodzisławia Śląskiego.

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pana Stanisława 
Stachonia o przedstawienie punku 3a) porządku obrad.

a) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Stanisław Stachoń przedstawił:
– wniosek  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  Wodzisławia  Śląskiego  w  sprawie 

opinii o przedłożonym przez Prezydenta Miasta sprawozdaniu z wykonania budżetu 
miasta Wodzisławia Śl. za 2007 rok i udzieleniu absolutorium Prezydentowi Miasta,

– Uchwałę  Nr  4100/IV/51/2008  z  dnia  11  kwietnia  2008  roku  IV  Składu 
Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Katowicach  w  sprawie 
zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego, 
która jest pozytywna,

– Uchwałę Nr 4100/IV/39/2008 z dnia 7 kwietnia 2008 roku IV Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie opinii o przedłożonym 
przez Prezydenta Miasta Wodzisławia Śląskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu 
za 2007 rok, która jest pozytywna.

b) Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu miasta Wodzisławia Śląskiego za 2007 
rok.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zauważył,  że  materiały  dotyczące  sprawozdania  z  wykonania 
budżetu  miasta  Wodzisławia  Śl.  za  2007  rok  otrzymali  wszyscy  radni  jak  również  były  one 
opiniowane przez wszystkie stałe Komisje Rady Miejskiej. W związku z powyższym zapytał, czy 
Pan T. Bednorz Skarbnik Miasta ma przedstawiać sprawozdanie, czy Rada Miejska wyraża zgodę 
na przystąpienie bezpośrednio do zadawania ewentualnych pytań?

Rada Miejska wyraziła zgodę na przystąpienie bezpośrednio do zadawania pytań Panu Skarbnikowi 
Miasta.  

Radna W. Kiermaszek-Lamla poprosiła, aby Pan Skarbnik Miasta porównał zadłużenie Miasta na 
koniec 2007 roku w stosunku do zadłużenia na koniec 2006 roku. 

Pan Tadeusz Bednorz Skarbnik Miasta przypomniał,  iż zadłużenie miasta z tytułu zaciągniętych 
kredytów  i  pożyczek  na  dzień  31.12.2007r.  wyniosło  19.074.865,00  zł,  co  stanowi  20,6% 
wykonanych dochodów, natomiast zadłużenie na dzień 31.12.2006r. wyniosło 21.624.208,00 zł co 
stanowiło  24,34%  wykonanych  dochodów,  czyli  zadłużenie  na  koniec  2006r.  było  większe 
o 2.500.000 zł w stosunku do roku 2007. Następnie mówiący ustosunkował się do pytania zadanego 
przez  radnego J.  Majdę  na  posiedzeniu  jednej  z  Komisji  Rady  Miejskiej  dotyczącego  wzrostu 
udziału we wpływach Miasta w podatku dochodowym od osób fizycznych w roku 2007 w stosunku 
do roku 2006, otóż udziały we wpływach w podatku dochodowym od osób fizycznych w 2007 roku 
wyniosły  31.667.736,00  zł  co  stanowiło  108,1% planowanych dochodów,  czyli  nastąpił  wzrost 
w stosunku do planu o ponad 2.200.000 zł, co pozwoliło w dużym stopniu wykonać plan dochodów 
w  roku  2007.  Natomiast  udziały  we  wpływach  w  podatku  dochodowym  od  osób  fizycznych 
w 2006 roku były w kwocie 24.949.545,00 zł, czyli w stosunku do dochodów z roku 2007 były 
niższe o ponad 6.700.000 zł. Dodał, że wzrost udziałów we wpływach z podatku dochodowego 
osób fizycznych wynika  przede  wszystkim z likwidacji  ulg podatkowych oraz wzrostu udziału 
procentowego w tym podatku dla gmin.
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Pan S. Grzybacz Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Jedłownik-Turzyczka-Karkoszka zapytał, jaka 
jest  przyczyna  niskiego  wykonania  wydatków  inwestycyjnych  realizowanych  przez  Wydział 
Inwestycji Miejskich i Gospodarki Komunalnej? Stwierdził, że według niego wcześniej nie było 
nigdy  tak  niskiego  wykonania  wydatków  inwestycyjnych.  Następnie  zapytał,  dlaczego  równie 
niskie  wykonanie wydatków nastąpiło  w dziale  600 rozdział  60016 -  Drogi  publiczne gminne, 
bo tylko w 60,9% planowanych wydatków? Nadmienił, że wszyscy doskonale wiedzą jaki jest stan 
dróg  gminnych  na  terenie  Miasta  Wodzisławia  Śl.  Stwierdził,  że  np.  w  Dzielnicy  Jedłownik-
Turzyczka-Karkoszka były prowadzone remonty cząstkowe, które nie zostały wykonane w całości, 
ponieważ tłumaczono, iż Urząd Miasta nie ma środków na ich zakończenie,  natomiast  obecnie 
okazuje się, że jest tak niskie wydatkowanie?

Pan  Skarbnik  Miasta  powiedział,  że  jeżeli  chodzi  o  wykonanie  wydatków  inwestycyjnych 
realizowanych  przez  Wydział  Inwestycji  Miejskich  i  Gospodarki  Komunalnej  stanowiących 
załącznik  Nr  4  do  sprawozdania,  to  faktycznie  wynosi  64,1%   w  stosunku  do  planowanych 
wydatków, a przyczyn tego niewykonania jest kilka. Stwierdził, że przede wszystkim najmniejsze 
wykonanie miały zadania, które są umieszczone w wieloletnim programie inwestycyjnym, czyli 
Miasto w celu ich realizacji aplikuje o środki zewnętrzne. Dodał, że niskie wykonanie  odnotowały 
następujące zadania:
– w rozdziale drogi publiczne gminne:

– budowa kanalizacji wraz z przebudową ul. Michalskiego,
– przebudowa ul. 26 Marca w Wodzisławiu Śl. (rondo),
– udrożnienie ruchu w południowej części subregionu zachodniego Wodzisław Śl. - etap I,

– w rozdziale szkoły podstawowe:
– termomodernizacja Zespołu Szkół Nr 2 przy ul. Wałowej,

– w rozdziale gospodarka ściekowa i ochrona wód:
– kolektor sanitarny dla dzielnicy Zawada,

co miało znaczny wpływ na obniżenie wykonania wydatków inwestycyjnych. Mówiący stwierdził, 
że nie jest kompetentną osobą do udzielenia odpowiedzi na temat remontów cząstkowych dróg 
i chodników, gdzie wykonanie wyniosło prawie 80%  planowanych wydatków.

Pani  J.  Szymecka-Pysz  Naczelnik  Wydziału  Inwestycji  Miejskich  i  Gospodarki  Komunalnej 
powiedziała,  że  nie  wykonanie  zadań  związanych  z  drogami  publicznymi  gminnymi  było 
spowodowane m.in. koniecznością wdrożenia zakresu rzeczowego inwestycji, który nastąpił pod 
koniec  roku oraz  nastaniem warunków zimowych.  Nadmieniła,  że  nie  wykonano planowanych 
zadań  do końca, a tym samym nie można było zapłacić wykonawcy inwestycji. Dodała, że m.in. 
nie  można  było  wykonać  inwestycji  w  ramach  szkód  górniczych,  gdzie  zabezpieczono 
kwotę 506.589 zł,  gdzie zgodnie z podpisanym porozumieniem rozpoczęto realizację inwestycji 
jeszcze  w roku 2007,  a  ostateczny termin  jej  zakończenia upływa 15.05.2008r.  Stwierdziła,  że 
w związku z powyżej przedstawionymi wyjaśnieniami zaistniało niewykonanie w rozdziale 60016.

Radny S. Grzybacz Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Jedłownik-Turzyczka-Karkoszka zauważył, 
że  pieniądze  w  budżecie  Miasta  na  remonty  cząstkowe  dróg  i  chodników  były,  a  jednak  nie 
zakończono nawet rozpoczętych remontów cząstkowych.

Pani  J.  Szymecka-Pysz  Naczelnik  Wydziału  IMiGK  stwierdziła,  że  środki  które  pozostały 
w budżecie Miasta były przeznaczone na określone zadanie w wyniku podpisana porozumienia 
z Marszałkiem Województwa Śląskiego. W związku z powyższym nie można było przeznaczyć 
tych środków na inne zadania.
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Pan  L.  Kolorz  Przewodniczący  Zarządu  Dzielnicy  Radlin  II  zapytał,  co  złożyło  się  na  niskie 
wykonanie dochodów z tytułu wpływów z opłaty eksploatacyjnej od przedsiębiorstw górniczych 
węgla kamiennego?

Pan  Skarbnik  Miasta  stwierdził,  że  obecnie  jedynym  przedsiębiorstwem  górniczym  węgla 
kamiennego od którego Miasto otrzymuje opłatę eksploatacyjną jest KWK Rydułtowy. Powiedział, 
że Urząd Miasta otrzymuje od Kopalni plan eksploatacji pod daną częścią Miasta, na podstawie 
tego planu, który w ciągu roku ulega korekcie kopalnia może przekazywać konkretne kwoty opłaty 
eksploatacyjnej. Nadmienił, że Urząd Miasta nie ma żadnej możliwości weryfikacji tego planu, jak 
również faktycznie wykonanych robót i związanych z nimi opłat. 

Innych głosów w dyskusji nie było.

c) Podjęcie  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  miasta 
Wodzisławia  Śląskiego  za  2007  rok  oraz  absolutorium  dla  Prezydenta  Miasta  z  tytułu 
wykonania budżetu miasta Wodzisławia Śląskiego za 2007 rok.

Podczas  głosowania  uchwały  na  sali  obrad  znajdowało  się  20  radnych.  Nieobecny  był  radny 
R. Zalewski. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  przedstawił  projekt  uchwały,  a  następnie  zarządził  głosowanie 
w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta.
W wyniku głosowania: za - 20, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0, Rada Miejska Wodzisławia 
Śląskiego jednogłośnie udzieliła absolutorium Prezydentowi Miasta. 

Podjęto  uchwałę  Nr  XXII/214/08  w  sprawie  rozpatrzenia  sprawozdania  z  wykonania  budżetu 
miasta Wodzisławia Śl. za 2007 rok oraz absolutorium dla Prezydenta Miasta z tytułu wykonania 
budżetu miasta Wodzisławia Śląskiego za 2007 rok. 

Innych głosów w tym punkcie porządku obrad nie było. 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił dwudziestominutową przerwę.

Po przerwie.

Ad 4.
Podjęcie uchwał:

a) Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta Wodzisławia Śląskiego na 2008 rok.
            Zreferował Pan T. Bednorz Skarbnik Miasta. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Komisja Budżetu na swoim posiedzeniu wydała 
pozytywną opinię do projektu uchwały.

Pan  Skarbnik  Miasta  stwierdził,  że  tak  jak  zapowiadał  na  Komisji  Budżetu,  iż  mogą  zostać 
wprowadzone autopoprawki  do  uchwały,  tak  też  się  stało.  Poinformował,  że  przede  wszystkim 
zaistniały zmiany w załączniku nr 1 w związku z otrzymanymi dotacjami celowymi:
– 10.000 zł - remonty,  konserwacje i bieżące utrzymanie cmentarza i mogił wojennych,
– 126.933  zł  -  dofinansowanie  świadczeń  pomocy  materialnej  dla  uczniów  o  charakterze 
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socjalnym.
Dodał, że powyższe dotacje zwiększają budżet po stronie dochodów i wydatków, a bezpośrednio 
zwiększają  wydatki  w  załączniku  Nr  1.  Następnie  poinformował,  że  zmianie  również  uległ 
załącznik Nr 3 (limit wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne w latach 2008-2010) oraz 
budżet w pozycji zmniejszenie dochodów o kwotę  1.960.062 zł na następujących zadaniach:
– 680.000  zł  -  budowa  pełnowymiarowej  sali  gimnastycznej  w  Gimnazjum  Nr  2  przy 

ul. 26 Marca,
– 430.062 zł - przebudowa basenu przy SP Nr 3 wraz  z rozbudową budynku szkoły,
– 850.000  zł-  rozbudowa  budynku  Zespołu  Szkolno-Przedszkolnego  Nr  3  wraz 

z zagospodarowaniem terenu szkolnego w Wodzisławiu Śląskim dzielnicy Radlin.
Dodatkowo  zostały  w  roku  bieżącym  zmniejszone  wydatki  o  50.000  zł  na  zadaniu  budowa 
pełnowymiarowej  sali  gimnastycznej w Gimnazjum Nr 2.  W związku z  powyższym przychody 
zwiększają się o  669.000 zł czyli mniej o 41 tyś. zł w stosunku do przedstawianej informacji na 
Komisji Budżetu, a wydatki zmniejszają się o  2.001.062  zł. Nadmienił, że zostało wprowadzone 
dodatkowe zadanie pt.  Podłączenie do sieci ciepłowniczej Urzędu Stanu Cywilnego, przy czym 
w roku bieżącym nakłady na  to  zadanie wynoszą  zero,  natomiast  w roku 2009 przewiduje się 
nakłady na kwotę 11.000 zł, na co wpływ miał fakt, iż w bieżącym roku Miasto musi podpisać 
umowę  z  PEC-em  na  wykonanie  podłączenia,  a  podpisanie  umowy  jest  równorzędne 
z finansowaniem zadania.

Radny  E.  Szczygieł  zapytał,  w  jaki  sposób  będzie  dzielona  dotacja  przeznaczona  na  pomoc 
materialną dla uczni?

Pan Skarbnik Miasta stwierdził, że Wojewoda Śląski co roku przyznaje w trakcie roku dotację na 
dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym. Dodał,  że 
w bieżącym roku przekazano kwotę   126.933 zł,  która  będzie  rozdysponowana przez  Wydział 
Oświaty oraz szkoły. Poinformował, że ta kwota jest co roku planowana, jednakże Wojewoda Śląski 
dopiero na wniosek szkół, przyznaje konkretne kwoty.

Radny  J.  Kaczyński  zapytał,  czym było  spowodowane  zdjęcie  z  trzech  zadań  inwestycyjnych 
w oświacie środków inwestycyjnych?
 
Pan Skarbnik Miasta poinformował, że kwot które zostały zdjęte z zadań oświatowych dotyczą 
środków  zewnętrznych  czyli  środków  o  które  miasto  ubiega  się  z  Regionalnego  Programu 
Operacyjnego,  a  jest  to  spowodowane  urealnieniem  wydatków  tegorocznych.  Stwierdził,  że 
konkursy  najpóźniej  mają  być  przeprowadzone  do  27  grudnia  2008  roku,  a  zostały  ogłoszone 
04 kwietnia 2008r.  Nadmienił,  że w bieżącym roku Miasto nie poniesie wydatków związanych 
z tymi zadaniami inwestycyjnym dlatego zmniejsza się wydatki na rok bieżący, jednakże wydatki 
na te zadania będą większe niż zapowiadano w budżecie. 

Radny J. Grabowiecki stwierdził, że nie ma uwag do uchwały. Zapytał, czy istnieje  możliwość 
realizacji  zadania  polegającego na oświetleniu drogi  dojazdowej  do Ośrodka  Wypoczynkowego 
„Balaton” oraz wykonanie projektu budowlanego tej drogi wraz z oświetleniem w roku bieżącym? 
Nadmienił, że wszyscy zdają sobie sprawę w jakim stanie jest ta droga.

Pan Skarbnik Miasta stwierdził, że projekt budowlany wraz z oświetleniem drogi dojazdowej do 
ośrodka „Balaton” zostanie wykonany, jednakże jeżeli chodzi o realizację tego zadania wszystko 
jest  uzależnione  od  tego,  kiedy zostanie  wykonany projekt  oraz  czy  znajdą  się  środki  na  jego 
realizację w budżecie.

10



Radna W. Kiermaszek-Lamla zapytała,  czy radni mogliby otrzymać poprawiony załącznik Nr 3 
dotyczący limitu wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne?

Pan Skarbnik Miasta powiedział, że limit wydatków na wieloletnie programy inwestycyjne zostanie 
uaktualniony i jako załącznik do uchwały złożony w Biurze Rady Miejskiej. 

Nikt więcej nie miał pytań. 

Uchwała Nr XXII/215/08 w sprawie zmiany budżetu miasta Wodzisławia Śląskiego na 2008 rok 
została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 17).

Pan  Skarbnik  Miasta  poprosił,  aby  Przewodniczący  Zarządów  Dzielnic  pozostali  na  sali  po 
zakończeniu  sesji,  ponieważ  chciałby  im  przekazać  informację  dotyczącą  rozdysponowania 
środków  zabezpieczonych  w  Wydziale  Strategii  Rozwoju  Miasta  na  działalność  kulturalno-
sportową związaną m.in. z  procedurami zamówień publicznych itd. 

b) Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr  V/41/07 Rady Miejskiej  Wodzisławia Śląskiego 
z  dnia  22  lutego  2007  roku  w  sprawie  ustanowienia  nagrody  Prezydenta  Miasta 
Wodzisławia Śląskiego w dziedzinie kultury.

            Zreferował Pan Z. Podleśny Naczelnik Wydziału Strategii Rozwoju Miasta.

Pan Z. Podleśny powiedział, że w lutym 2007 roku Rada Miejska podjęła uchwałę mocą której 
ustanowiono  nagrodę  Prezydenta  Miasta  w  dziedzinie  kultury,  jednocześnie  w  bieżącym  roku 
doszło  do  zmian  organizacyjnych  w  wyniku  których,  w  dotychczasowym  regulaminie  było 
wskazane Biuro Kultury, Sportu i Zdrowia które w nowym regulaminie organizacyjnym już nie 
istnieje.  Dodał,  że  zmiany  wprowadzone  w  uchwale  mają  na  celu  dostosowanie  regulaminu 
przyznawania  nagród  w  dziedzinie  kultury  do  obecnie  istniejącej  sytuacji  organizacyjnej 
w Urzędzie Miasta. Nadmienił, że zmian merytorycznych do uchwały nie wprowadza się. 

Radny J. Grabowiecki stwierdził, że zgodnie z Zarządzeniem Prezydenta Miasta od 8 stycznia br. 
nastąpiły zmiany organizacyjne Urzędu Miasta w wyniku których przestało istnieć Biuro Kultury, 
Sportu i Zdrowia. W związku z czym zapytał  od tego momentu do kogo były składane  wnioski 
w sprawie przyznania nagrody ?

Pan Z. Podleśny stwierdził, że dotychczas nie wpłynął żaden wniosek, natomiast w dalszym ciągu 
Wydział oczekuje na składanie wniosków do 30 kwietnia zgodnie z regulaminem. 

Nikt więcej nie miał pytań.

Uchwała Nr XXII/216/08  w sprawie zmiany uchwały nr V/41/07 Rady Miejskiej Wodzisławia 
Śląskiego  z  dnia  22  lutego  2007  roku  w  sprawie  ustanowienia  nagrody  Prezydenta  Miasta 
Wodzisławia Śląskiego w dziedzinie kultury została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 18).

c) Uchwała w sprawie nadania nazw rondom w Wodzisławiu Śląskim.
            Zreferował Pan J. Nowicki Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami. 

Pan  J.  Nowicki  stwierdził,  że  w  związku  z  faktem,  iż  na  obecną  chwilę  w  Wodzisławiu  Śl. 
zakończyły  się  inwestycje  polegające  na  budowie  rond  (pozostało  do  budowy  rondo  na 
skrzyżowaniu  ulic  Matuszczyka-Radlińskiej),  zachodziła  i  zachodzi  potrzeba  nadana  nazw 
istniejącym  rondom  w  celu  lepszej  orientacji  w  terenie.  Z  inicjatywy  mieszkańców,  radnych, 
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Urzędu  Miasta  wszczęto  działania  zmierzające  do  nadania  nazw  w  ramach  których  zebrano 
propozycje nazw od mieszkańców, internautów, radnych, Rad Dzielnic. W związku z powyższym 
został  powołany  przez  Prezydenta  Miasta  zespół  pod  przewodnictwem  Pana  D.  Szymczaka 
I  Zastępcy Prezydenta Miasta, który pracował i  prowadził  konsultacje w sprawie nadania nazw 
rondom, jak również wybrał z pośród ok. 50 propozycji nazwy zawarte w omawianej uchwale. 
Poinformował,  że  Komisja  Strategii(...),  Komisja  Prawa(...)  oraz  Komisja  Gospodarki 
Komunalnej(...) wydały pozytywne opinie do projektu uchwały.

Radny J. Wyleżych stwierdził, że akceptuje zaproponowane nazwy rond, jednakże na forum Rady 
chciałby zauważyć, iż dobrze byłoby, aby zadano sobie trud i odnaleziono wartościowych ludzi 
Wodzisławia Śląskiego.  Nadmienił,  że  ostatnio zmarł  jeden z  ostatnich powstańców, który brał 
udział  w III  Powstaniach Śląskich - Pan Patas. Powiedział,  że jest  wielu ludzi którzy zasłużyli 
swoim  życiem,  postępowaniem,  aby  ich  imieniem,  nazwiskiem  nazwać  chociażby  jakąś  małą 
uliczkę, rondo aby nie zapomniano o zasłużonych obywatelach Wodzisławia Śl. 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

Uchwała Nr XXII/217/08 w sprawie nadania nazw rondom w Wodzisławiu Śląskim została podjęta 
(ilość głosów: za - 16, przeciw - 0, wstrzymujących się - 2).

d) Uchwała  zmieniająca  uchwałę  Nr  XXX/30/05  z  dania  31  marca  2005  roku  w  sprawie 
przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego 
obejmującego obszar oznaczony symbolem OK 3, położony przy ul. Bogumińskiej, przy 
wlocie  do  miasta  drogi  nr  DK 78  od  strony  granicy  państwa  w  Wodzisławiu  Śląskim, 
zgodnie z załącznikiem graficznym stanowiącym integralną część uchwały. 

            Zreferowała Pani M. Dragon Inspektor w Wydziale Architektury i Urbanistyki.

Pani M. Dragon poinformowała, że omawiana uchwała ma na celu dokonanie korekty załącznika 
graficznego, w związku z powieleniem błędu z innych opracowań planistycznych polegającego na 
nieprawidłowo wyznaczonej granicy Miasta pomiędzy Gminą Gorzyce a Miastem Wodzisławiem 
Śl.  Dodała,  że  korekta  załącznika  graficznego  wpływa  automatycznie  na  zmianę  zakresu 
opracowania planu. Nadmieniła, że uchwała w części merytorycznej pozostaje bez zmian.

Nikt nie miał pytań.

Uchwała  Nr  XXII/218/08  zmieniająca  uchwałę  Nr  XXX/30/05  z  dania  31  marca  2005  roku 
w sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego 
obejmującego obszar oznaczony symbolem OK 3, położony przy ul. Bogumińskiej, przy wlocie do 
miasta drogi nr DK 78 od strony granicy państwa w Wodzisławiu Śląskim, zgodnie z załącznikiem 
graficznym  stanowiącym integralną  część  uchwały  została  jednogłośnie  podjęła  (ilość  głosów: 
za - 17). 

e) Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Wodzisławia Śląskiego, którego zakres opracowania przedstawiono 
na załączniku graficznym do niniejszej uchwały.

            Zreferowała Pani M. Dragon Inspektor w Wydziale Architektury i Urbanistyki.

Pani  M. Dragon powiedziała,  że  na przestrzeni  paru lat  wpłynęło ok.  120 wniosków do planu 
przestrzennego zagospodarowania. Stwierdziła, że Wydział  Architektury dokonał analizy stopnia 
zgodności  tych  wniosków  ze  studium  uwarunkowań,  które  było  aktualizowane  w  styczniu 
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2008 roku. W wyniku dokonanej analizy ok. 40 wniosków ze 120 okazało się spójnych ze studium 
uwarunkowań.  Powiedziała,  że  omawiana  uchwała  dotyczy  wniosków  zgodnych  ze  studium, 
których lokalizację precyzują załączniki graficzne do niniejszej uchwały. 

Nikt nie miał pytań.

Uchwała  Nr  XXII/219/08  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Wodzisławia  Śląskiego,  którego  zakres  opracowania 
przedstawiono na załączniku graficznym do niniejszej uchwały została jednogłośnie podjęta (ilość 
głosów: za - 19).

f) Uchwała  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta 
Wodzisławia Śląskiego (dot. terenów zespołów i pojedynczych działek objętych wnioskami 
o zmianę obowiązujących planów).

            Zreferowała Pani M. Dragon Inspektor w Wydziale Architektury i Urbanistyki.

Pan  M.  Dragon  powiedziała,  że  plan  przestrzennego  zagospodarowania  był  uchwalony 
w 2004 roku, po czym wszedł w życie, został opublikowany a następnie zaskarżony. W wyniku 
powyższego  musiano  ponownie  przystąpić  do  opracowania  planu  miejscowego  w  niezbędnym 
zakresie tzn. od wyłożenia do publicznego wglądu, gdzie stroną ponownie przysługiwało prawo 
zaskarżenia  planu.  Nadmieniła,  że  po  ponownym  wyłożeniu  wpłynęły  dwie  skargi  m.in.  Pani 
Barbary  Zimoch,  która  oprotestowała  plan.  Stwierdziła,  że  Rada  Miejska  podjęła  uchwałę 
oddalającą zarzut Pani B. Zimoch, wobec czego skarżąca odwołała się do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego, który oddalił jej skargę, a następnie skarżąca odwołała się do Naczelnego Sądu 
Administracyjnego, który również oddalił jej skargę. Wobec powyższego Wydział Architektury jak 
i Prezydent Miasta widzą za zasadne podjęcie uchwały zatwierdzającej plan miejscowy ponownie. 
Następnie  mówiąca  zgłosiła  autopoprawkę  do  §18,  który  otrzymałby  następujące  brzmienie: 
”Z dniem wejścia w życie niniejszej uchwały traci moc uchwała Nr XLVIII/479/06 Rady Miejskiej 
Wodzisławia  Śl.  z  dnia  28  września  2006r.  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Wodzisławia Śl. - obszar położony przy ul. Kokoszyckiej- 
osiedle Batory wraz z przyległymi terenami”

Nikt nie miał pytań.

Uchwała Nr XXII/220/08  w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 
Wodzisławia  Śląskiego  (dot.  terenów  zespołów  i  pojedynczych  działek  objętych  wnioskami 
o zmianę obowiązujących planów) została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 18).

g) Uchwała  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XLII/423/06  Rady  Miejskiej  Wodzisławia 
Śląskiego  z  dnia  30  marca  2006  roku  w  sprawie  wytycznych  dla  Prezydenta  Miasta 
Wodzisławia Śląskiego w zakresie  zawierania umów najmu lokali  użytkowych z zasobu 
gminy na terenie miasta Wodzisławia Śląskiego.

            Zreferował Pan B. Gowin Dyrektor ZGMiR.

Pan B.  Gowin powiedział,  że  zmiana  uchwały polega  na zmianie  §1 określającego miesięczne 
stawki czynszu najmu za 1 m2 powierzchni użytkowej lokali z zasobu gminy.  Stwierdził, że zmiana 
polega na podniesieniu minimalnych stawek o 2,5% związany z inflacją za rok poprzedni oraz 
o  19%  podatku,  który  wynajmujący  przekazuje  na  rzecz  Urzędu  Skarbowego,  czyli  wzrost 
minimalnych stawek czynszu nastąpi o 21,5%. Nadmienił, że w proponowanych stawkach nastąpiło 
zaokrąglenie do pełnych kwot.  Stwierdził,  że ZGMiR z tytułu podatku odprowadził  do Urzędu 
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Skarbowego za wynajem lokali użytkowych w roku ubiegłym 178 tyś. zł. W związku z powyższym, 
aby wyrównać spadek dochodów zaproponowano podwyższenie minimalnych stawek. Zauważył, 
że podwyżka ta dotyczy tylko części lokali użytkowych, które funkcjonują płacąc minimalne stawki 
za najem lokalu,  gdzie  podwyżka nastąpi  do 2,5 zł  stawki  czynszu natomiast  pozostałe  stawki 
zostały określone w wyniku prowadzonych negocjacji i są wyższe od stawek minimalnych. 

Radny M. Balcer zapytał, czy najemcy zostali poinformowani o podwyżce minimalnych stawek 
czynszu najmu?

Pan B. Gowin stwierdził, że nie można było jeszcze poinformować najemców o zmianie czynszu, 
gdyż zmiany dokona dopiero Rada Miejska podejmując uchwałę.  W związku z czym rozmowy 
z najemcami mogą być prowadzone dopiero w momencie wejścia w życie omawianej uchwały. 
Dodał, że po  wejściu w życie uchwały będą prowadzone rozmowy z najemcami oraz rozpocznie 
się aneksowanie umów. Stwierdził, że jest to nieznacząca podwyżka która nie spowoduje żadnych 
rewelacji w zakresie wynajmu lokali użytkowych. 

Nie było pytań. 

Uchwała Nr XXII/221/08 w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/423/06 Rady miejskiej Wodzisławia 
Śląskiego z dnia 30 marca 2006 roku w sprawie wytycznych dla Prezydenta Miasta Wodzisławia 
Śląskiego w zakresie zawierania umów najmu lokali użytkowych z zasobu gminy na terenie miasta 
Wodzisławia Śląskiego została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 19).

h) Uchwała  w  sprawie  dofinansowania  zadania  inwestycyjnego  pn:  „Budowa 
ogólnodostępnego  boiska  sportowego  przy  Szkole  Podstawowej  Nr  3  w  Wodzisławiu 
Śląskim” ze środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej.

          Zreferowała Pani J. Szymecka-Pysz Naczelnik Wydziału Inwestycji Miejskich i Gospodarki 
            Komunalnej.

Pani  J.  Szymecka-Pysz  poinformowała,  że  Urząd  Miasta  wnosi  o  dofinansowanie  zadania 
inwestycyjnego ze środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej w wysokości 300 tyś. zł. Dodała, 
że  uchwała  również  ma  na  celu  upoważnić  Prezydenta  Miasta  do  zaciągnięcia  tej  pomocy 
finansowej,  a  później  do  jej  rozliczenia.  Powiedziała,  że  Komisja  Oświaty(...)  oraz  Komisja 
Budżetu wydały opinie pozytywne do przedmiotowego projektu uchwały.

Nikt nie miał uwag. 

Uchwała  Nr  XXII/222/08  w  sprawie  dofinansowania  zadania  inwestycyjnego  pn:  „Budowa 
ogólnodostępnego boiska sportowego przy Szkole Podstawowej Nr 3 w Wodzisławiu Śląskim” ze 
środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 18).

i) Uchwała  w  sprawie  dofinansowania  zadania  inwestycyjnego  pn:  „Budowa 
ogólnodostępnego  boiska  sportowego  przy  Szkole  Podstawowej  Nr  10  w  Wodzisławiu 
Śląskim- Osiedle XXX-lecia” ze środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej.

          Zreferowała Pani J. Szymecka-Pysz Naczelnik Wydziału Inwestycji Miejskich i Gospodarki 
            Komunalnej.

Pani J. Szymecka-Pysz poinformowała, że zasady finansowania i udzielania pomocy finansowej dla 
budowy tego typu boisk wynoszą nie więcej niż 50% kosztów inwestycji, jednakże nie więcej niż 
200 tyś. zł. W związku z powyższym Urząd Miasta wnosi o udzielenie dofinansowania w kwocie 
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200 tyś. zł. Dodała, że uchwała upoważni Prezydenta Miasta do wystawienia weksla in blanco jako 
zabezpieczenia  tej  dotacji.  Powiedziała,  że  Komisja  Oświaty(...)  oraz  Komisja  Budżetu wydały 
opinie pozytywne do przedmiotowego projektu uchwały.

Nikt nie miał uwag. 

Uchwała  Nr  XXII/223/08  w  sprawie  dofinansowania  zadania  inwestycyjnego  pn:  „Budowa 
ogólnodostępnego boiska sportowego przy Szkole Podstawowej Nr 10 w Wodzisławiu Śląskim- 
Osiedle XXX-lecia” ze środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej została jednogłośnie podjęta 
(ilość głosów: za - 19).

j) Uchwała   w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczki  w  WFOŚiGW  na  realizację  zadania 
inwestycyjnego  pn.:”Termomodernizacja  Zespołu  Szkół  NR  2  przy  ul.  Wałowej 
w Wodzisławiu Śląskim”.

           Zreferowała Pani J. Szymecka-Pysz Naczelnik Wydziału Inwestycji Miejskich i Gospodarki 
            Komunalnej.

Pani J.  Szymecka-Pysz poinformowała, że Rada Miejska już w ubiegłym roku podjęła tę samą 
uchwałę, jednakże w związku z tym, iż zadanie przeszło do realizacji i do zobowiązań finansowych 
Miasta  w  roku  bieżącym  niezbędne  jest  podjęcie  nowej  uchwały  określającej  wydatkowanie 
środków budżetowych, jak również przyjęcia do budżetu środków pożyczki w roku budżetowym 
2008. Powiedziała,  że Komisja Budżetu wydała opinie pozytywną do przedmiotowego projektu 
uchwały.

Uchwała Nr XXII/224/08   w sprawie zaciągnięcia pożyczki w WFOŚiGW na realizację zadania 
inwestycyjnego pn.:”Termomodernizacja Zespołu Szkół NR 2 przy ul.  Wałowej w Wodzisławiu 
Śląskim” została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 19).

k) Uchwała  w  sprawie  uchylenia  uchwały  Nr  XXI/213/08  Rady  Miejskiej  Wodzisławia 
Śląskiego z  dnia  27 marca 2008 roku o wyrażeniu zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego  trybu  zawarcia  umowy  na  dzierżawę  nieruchomości  gruntowych 
stanowiących własność Gminy-Miasta Wodzisławia Śl. na czas dłuższy niż trzy lata.

          Zreferowała Pani J. Szymecka-Pysz Naczelnik Wydziału Inwestycji Miejskich i Gospodarki 
            Komunalnej.

Pani  J.  Szymecka-Pysz  powiedziała,  że  w  związku  z  faktem,  iż  został  opublikowany  wyrok 
Wojewódzkiego  Sądu  Administracyjnego  w  Gliwicach  na  podstawie  którego  została  wydana 
interpretacja przepisów które do tej pory gminy stosowały w większości przypadków nie zupełnie 
właściwie. Dodała, że Sąd powołał się na przepis który wyklucza konieczność przeprowadzania 
przetargów w niektórych  przypadkach,  podając  w interpretacji  wyroku  te  przypadki,  które  nie 
wymagają  podejmowania  uchwał  oraz  umożliwił  bezprzetargowe  postępowanie  w  niektórych 
sprawach. Stwierdziła,  że zapis  art.  37 ust.  4 mówi,  że przepisy te stosuje  się odpowiednio do 
użytkowania, najmu lub dzierżawy na czas dłuższy niż trzy lata. W związku z tym, że ta uchwała 
nie jest potrzebna mówiąca wniosła o jej  uchylenie. Powiedziała, że Komisja Prawa(...)  wydała 
opinie pozytywną do przedmiotowego projektu uchwały.

Radny J. Grabowiecki stwierdził, że z powyższej wypowiedzi wynika, iż merytoryczne Komisje 
Rady  Miejskiej  nie  będą  już  wydawały  opinii  w  sprawie  wydłużenie  okresu  dzierżawy 
nieruchomości gruntowych na czas dłuższy niż trzy lata, gdyż wyrok WSA znosi tę zasadę.
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Pani  J.  Szymecka-Pysz  stwierdziła,  że  Prezydent  Miasta  może  się  zwrócić  do  Komisji  Rady 
Miejskiej o wydanie opinii, jednakże nie jest ona wymagana. 

Nikt nie miał uwag. 

Uchwała  Nr  XXII/225/08 w  sprawie  uchylenia  uchwały  Nr  XXI/213/08  Rady  Miejskiej 
Wodzisławia Śląskiego z dnia 27 marca 2008 roku o wyrażeniu zgody na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego  trybu  zawarcia  umowy  na  dzierżawę  nieruchomości  gruntowych  stanowiących 
własność Gminy-Miasta Wodzisławia Śl. na czas dłuższy niż trzy lata została jednogłośnie podjęta 
(ilość głosów: za - 19).

l) Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta.
            Zreferowała Pani Z. Wistuba Przewodnicząca Komisji Prawa

Radna  Z.  Wistuba  poinformowała,  że  Komisja  Prawa(...)  na  posiedzeniu  w  miesiącu  kwietniu 
zapoznała  się  ze  skargą  Pana  Zdzisława  Gniadkowskiego  na  Prezydenta  Miasta  w  związku 
z  opieszałym,  biurokratycznym  i  niepraworządnym  przeprowadzeniem  i  zakończeniem  sprawy 
dotyczącej  zamiany  mieszkań.  Dodała,  że  dodatkowo  po  zapoznaniu  się  z  wyjaśnieniami 
Prezydenta  Miasta  zostało  wypracowane  stanowisko  Komisji.  Następnie  mówiąca  odczytała 
stanowisko Komisji Prawa(...) oraz poprosiła o jego zaakceptowanie Radę Miejską. (stanowisko 
Komisji Prawa(...) stanowi załącznik do protokołu).

Radny  J.  Wyleżych  stwierdził,  że  Komisja  Prawa(...)  opracowując  stanowisko  do  skargi  Pana 
Gniadkowskiego,  rozdzieliła  w  nim  dwie  kwestie,  a  mianowicie  na  część  dotyczącą  zamiany 
mieszkań w której to uznała skargą za bezzasadną oraz na część dotyczącą przewlekłości czynności 
gdzie skargę uznano za zasadną.  Powiedział, że nie wie, czy Pan Gniadkowski skarży się na organ, 
iż  postępowanie  było  źle  prowadzone  w  Wydziale  Spraw  Obywatelskich  czy  skarży  się  na 
urzędników, którzy tę sprawę prowadzili, gdyż są to dwie różne kwestie. Nadmienił, że nie zna 
treści  skargi  Pana  Gniadkowskiego,  jednak  zgodnie  ze  stanowiskiem Komisji  Prawa(...),  która 
dokonała rozdziału dwóch kwestii  i  jeżeli  Rada Miejska ma rozpatrywać skargę na organ czyli 
Prezydenta Miasta to wszystko jest  w porządku, jednakże jeżeli  jest  to skarga na pracowników 
Urzędu Miasta to Rada Miejska w tej kwestii nie może się wypowiadać, a jedynie władnym w tej 
kwestii  jest  Prezydent  Miasta.  Stwierdził,  że  jeżeli  Rada Miejska przyjmie stanowisko Komisji 
Prawa(...), to nie będzie wiadomo, kogo Rada rozliczyła czy Prezydenta Miasta jako organ, czy 
pracowników  Urzędu  Miasta  prowadzących  tę  sprawę.  W  związku  z  powyższym  poprosił 
o doprecyzowanie czy jest to skarga na organ, czy na pracowników Urzędu Miasta.

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że Komisja Prawa(...) również miała wiele wątpliwości 
dlatego zadecydowała, że w stosunku do pracowników sugeruje Panu Prezydentowi wyciągniecie 
ewentualnych konsekwencji w związku z tą skargą. 

Radny J. Wyleżych stwierdził, że chciałby mieć jasność na kogo jest druga część skargi czy na 
urzędników, czy na organ. 

Radny  E.  Szczygieł  stwierdził,  że  należałoby  przejrzeć  możliwości  prawne  co  do  ponownego 
przejęcia dyspozycji nad lokalami mieszkalnymi będącymi w dyspozycji Komendanta Policji przez 
Urząd Miasta, aby w przyszłości nie dochodziło do tego typu zdarzeń. 

Pani  A.  Tatarczyk-Makówka  Radca  Prawny  Urzędu  w  odpowiedzi  na  pytanie  Radnego 
J.  Wyleżycha  powiedziała,  że  Skarżący  skargę  skierował  na  ręce  Wojewody  Śląskiego Urzędu 
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Wojewódzkiego  w  Katowicach,  jednakże  Wojewoda  Śląski  po  rozpatrzeniu  tej  sprawy 
merytorycznie z formalnych powodów skierował tę skargę do rozpatrzenia Radzie Gminy. Dodała, 
że Wojewoda sam zweryfikował tę skargę, jako skargę na Prezydenta Miasta i w myśl art. 229 
kodeksu postępowania administracyjnego, skierował tę skargę do rozpatrzenia Radzie Miejskiej. 
Stwierdziła, że w jej prywatnym odczuciu jest to skarga na organ, a nie na pracowników Urzędu 
Miasta.  

Radny J. Wyleżych stwierdził, że porusza kwestię rozdzielenia skargi gdyż jeżeli jest to skarga na 
organ, to sugestia, iż Prezydent Miasta powinien wyciągnąć konsekwencje wobec pracowników jest 
nieadekwatna.  Powiedział,  że  Rada  Miejska  nie  jest  upoważniona  do  żądania  wysuwania 
konsekwencji wobec pracowników, jak również sugerowania Prezydentowi Miasta czy ma ukarać 
swoich pracowników. W związku z powyższym mówiący złożył wniosek formalny, aby w części 
niepodpisania umowy uznać skargę jako bezzasadną, natomiast w części skargę uznać za zasadną 
ale jako skargę na Prezydenta Miasta.  

Pan  A.  Tatarczyk-Makówka stwierdziła,  że  Rada  Miejska  nie  jest  władna  zmieniać  stanowiska 
Komisji Prawa(...), może je zaakceptować albo nie zaakceptować, może je również zaakceptować 
pod pewnymi warunkami. 

Radna Z. Wistuba zaproponowała, aby ze stanowiska Komisji Prawa(...) wykreślić ostatni akapit 
„W  związku  ze  stwierdzonym  uchybieniem  Komisja  proponuje  zawnioskować  do  Prezydenta 
Miasta o podjęcie działań, celem nie dopuszczenia do powtórzenia się podobnych przypadków w 
przyszłości  oraz  rozważenie  możliwości  wyciągnięcia  konsekwencji  służbowych  wobec  osób 
winnych ww. zaniedbaniom.”.

Radny J. Wyleżych stwierdził, że głównie chodzi o to, aby w części drugiej uznać skargę za zasadną 
bez zbędnych komentarzy, a w części pierwszej uznać skargę za bezzasadną. 

Pani  A.  Tatarczyk-Makówka  zauważyła,  że  Skarżący  nie  podzielił  swojego  pisma  na  części, 
w związku z czym należałoby określić w jakim zakresie uznaje się skargę za zasadną, a w jakim za 
bezzasadną. 

Radny J. Wyleżych powiedział,  że sama Komisja Prawa(...)  podzieliła tę skargę na dwie części 
i  w pierwszej  części  dotyczącej  nie  podpisania  umowy na  zamianę mieszkań uznała  skargę za 
bezzasadną,  natomiast  w  części  drugiej  uznaje  zarzut  prowadzenia  postępowania  przewlekłe, 
opieszale, niezgodnie z postępowaniem kodeksu postępowania administracyjnego za zasadną. 

Radna  Z.  Wistuba  zaproponowała  ponownie,  aby  pozostawić  stanowisko  Komisji  Prawa(...), 
jednakże  wykreślić  z  niego  zapis:  „/.../  Jednak  powyższe  zaniedbania  nie  miały  wpływu  na 
ostateczne rozstrzygnięcie sprawy. W związku ze stwierdzonym uchybieniem Komisja proponuje 
zawnioskować do Prezydenta Miasta o podjęcie działań, celem nie dopuszczenia do powtórzenia się 
podobnych  przypadków w przyszłości  oraz  rozważenie  możliwości  wyciągnięcia  konsekwencji 
służbowych wobec osób winnych ww. zaniedbaniom.”

Radny  M.  Balcer  poprosił  o  ponowne  przesłanie  tej  skargi  do  rozpatrzenia  Komisji  Prawa(...) 
i kompetentnych osób.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  wniosek  zgłoszony  przez  Radną  Z.  Wistubę 
Przewodniczącą Komisji Prawa(...) jest zasadny i należałoby go w tej formie przyjąć.
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Pani  A.  Tatarczyk-Makówka  ponownie  zauważyła,  że  to  jest  stanowisko  Komisji  Prawa(...) 
i  zmienić  może  je  tylko  Komisja  Prawa(...).  Dodała,  że  Przewodnicząca  Komisji  Prawa  może 
jedynie wnioskować do członków tejże Komisji, aby zagłosowali nad zmianą tego stanowiska i taka 
forma jest dopuszczalna, dopiero później Rada Miejska będzie mogła zaakceptować to zmienione 
przez  samą  Komisję  stanowisko.  Zaproponowała,  aby  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  ogłosił 
krótką przerwę w obradach, w trakcie której zbierze się Komisja Prawa(...)  i podejmie decyzję co 
do zmiany tegoż stanowiska. 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił dziesięciominutową przerwę. 

Po przerwie

Radna Z. Wistuba Przewodnicząca Komisji  Prawa(...)  poinformowała,  że  Komisja Prawa(...)  na 
swoim posiedzeniu jednogłośnie wydała opinię pozytywną do zmienionego stanowiska w sprawie 
skargi  Pana  Z.  Gniadkowskiego  na  Prezydenta  Miasta  Wodzisławia  Śląskiego  w  związku 
z  opieszałym,  biurokratycznym  i  niepraworządnym  przeprowadzeniem  i  zakończeniem  sprawy 
dotyczącej  zamiany  mieszkań  uznając,  iż  w  części  I  skargi  dotyczącej  zamiany  mieszkań  jest 
bezzasadna, natomiast w części II dotyczącej nie stosowania przy załatwieniu sprawy przepisów 
Kodeksu  postępowania  administracyjnego  jest  zasadna.  Następnie  poprosiła  o  wykreślenie  ze 
stanowiska  zapisu:  „/.../  Jednak  powyższe  zaniedbania  nie  miały  wpływu  na  ostateczne 
rozstrzygnięcie  sprawy.  W  związku  ze  stwierdzonym  uchybieniem  Komisja  proponuje 
zawnioskować do Prezydenta Miasta o podjęcie działań, celem nie dopuszczenia do powtórzenia się 
podobnych  przypadków w przyszłości  oraz  rozważenie  możliwości  wyciągnięcia  konsekwencji 
służbowych wobec osób winnych ww. zaniedbaniom.”

Radny J. Wyleżych w związku ze zmianą stanowiska Komisji Prawa(...) wycofał złożony wniosek 
formalny.

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

Uchwała Nr XXII/226/08 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta została 
jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 20).

Ad 5.
Przedstawienie  wyników  kontroli  przeprowadzonej  przez  Komisję  Rewizyjną  Rady  Miejskiej 
Wodzisławia Śląskiego.

Radny S. Stachoń Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał sprawozdanie z przeprowadzonej 
kontroli organizacji pracy i gospodarowania środkami budżetowymi w Wodzisławskim Centrum 
Kultury, który stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że ewentualne pytania co do przeprowadzonej kontroli 
w WCK można będzie zadawać w punkcie „wolne głosy i wnioski”. 

Ad 6.
Protokół z sesji Rady Miejskiej Wodzisławia Śl., która odbyła się w dniu 27 marca 2008 roku został 
jednogłośnie przyjęty (ilość głosów: za - 18).
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Ad 7.
Wolne głosy i wnioski.

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał Podziękowania dla Radnych Rady Miejskiej Wodzisławia 
Śląskiego od Posła na Sejm RP Adama Gawędy za udział w obchodach Światowego Dnia Ofiar 
Katynia (podziękowanie stanowi załącznik do protokołu). 

Radny I. Skupień w nawiązaniu do protokołu z kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną 
w  WCK poinformował,  że  w  ubiegłym roku  wspólnie  z  Radnym R.  Szamatowiczem zgłaszał 
problem  związany  z  finansowaniem  zespołów  działających  w  WCK,  w  związku  z  brakiem 
możliwości  wyjazdu  zespołu  Miraż  na  ważne  zawody  ze  względu  na  problemy  finansowe. 
W związku z powyższym zapytał, czy zespół kontrolny przyjrzał się również konstrukcji budżetu 
WCK,  czy  w  tym  budżecie  zostały  zagwarantowane  środki  na  funkcjonowanie  zespołów 
tanecznych, nie tylko zespołu Miraż ale wszystkich zespołów działających w WCK?

Radny  S.  Stachoń  stwierdził,  że  konstrukcją  budżetu  nie  zajmuje  się  Komisja  Rewizyjna 
a  kierownik  jednostki  pomocniczej  gminy  w  tym  przypadku  Kierownik  WCK.  Zauważył,  że 
Komisja Rewizyjna prowadząc kontrolę sprawdza, czy środki budżetowe danej jednostki zostały 
wydatkowane  zgodnie  z  ich  przeznaczeniem.  Dodał,  że  faktycznie  środki  zabezpieczone  na 
działalność  zespołu  Miraż  są  za  małe,  gdyż  zespół  uczestniczy  w konkursach  organizowanych 
w całej Europie. Nadmienił, że radny I. Skupień swoje pytanie powinien zadać Dyrektorowi WCK.

Radny R. Szamatowicz stwierdził,  że jest członkiem Komisji Oświaty(...) już III kadencję i rok 
rocznie  działalność  kulturalna  WCK  na  tej  komisji  była  oceniana  wysoko.  Poprosił,  aby 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, jakiego porównania użyto oceniając działalność 
kulturalną prowadzoną przez WCK w stosunku do lat ubiegłych zgodnie z zapisem we wnioskach 
końcowych w pkt. 4.

Radny S. Stachoń powiedział,  że przede wszystkim na fakt, iż działalność kulturalna WCK jest 
prowadzona na bardzo wysokim poziomie, w porównaniu do lat minionych, miało wpływ to, że 
było prowadzonych o ok. 70% imprez kulturalnych więcej w stosunku do lat poprzednich. 

Radny W. Szymura stwierdził, że gołym okiem widać różnicę w zarządzaniu jednostką obecnego 
Dyrektora a poprzedniego m.in. jeżeli  chodzi o kulturę bycia,  organizowanie imprez.  Dodał, że 
również czynnikiem wpływającym na taką  ocenę pracy WCK miała  ocena członków zespołów 
działających przy WCK, którzy oceniają bardzo wysoko kulturę bycia, zainteresowanie wszystkim 
tym co się dzieje np. poprzez zadawanie pytań, żegnanie i witanie uczestników konkursów Pana 
Dyrektora WCK. 

Radny  R.  Szamatowicz  zapytał,  za  jaki  okres  była  przeprowadzona  kontrola  przez  Komisję 
Rewizyjną?

Radny S. Stachoń odpowiedział, że kontrola obejmowała swoim zakresem rok 2007.
Pan  J.  Zemło  Przewodniczący  Zarządu  Dzielnicy  Zawada  stwierdził,  że  jak  można  mówić 
o poprzednim kierownictwie WCK skoro od 2-3 lat  jest  ono takie samo. Dodał,  że  nie  należy 
mieszać  faktów, gdyż Dyrektor od kilku lat jest ten sam. 

Radny  S.  Stachoń  stwierdził,  że  zespół  kontrolny  specjalnie  w  swoim  sprawozdaniu  napisał 
„/.../w porównaniu do lat minionych.”, ponieważ osoby kontrolujące, jako mieszkańcy miasta mają 
porównanie  jak  w ciągu minionych lat  wyglądało  organizowanie  imprez  kulturalnych w WCK 
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i zainteresowanie nimi mieszkańców Miasta. 

Pan A. Chudzik II Zastępca Prezydenta Miasta poinformowała, że miesiąc maj będzie miesiącem 
społeczno-rodzinnym. Mówiąca zaprosiła wszystkich zebranych do wzięcia udziału w Konferencji 
poświęconej  meningokokom,  która  odbędzie  się  w  dniu  14.05.2008r.  w  WCK.  Następnie 
poinformowała, że Prezydent Miasta jak również  Przewodniczący Rady Miejskiej otrzymali pismo 
od  Pani  Senator  Krystyny  Bochenek  i  Pani  Prezydent  Miasta  Zabrze  dotyczące  włączenia  się 
Miasta Wodzisławia Śląskiego w obchody Metropolitalnego Roku Rodziny. Powiedziała, że Miasto 
Wodzisław Śl. postanowiło się włączyć w te obchody, w bardzo skromny sposób ale sygnalizujący, 
że  dla  Miasta  również  jest  bardzo  ważna  rola  rodziny.  W  związku  z  powyższym  w  dniu 
19.05.2008r.  odbędzie  się  uroczysta  sesja  Rady Miejskiej  poświęcona problematyce rodziny  na 
którą również mówiąca bardzo serdecznie zaprosiła wszystkich zgromadzonych. 

Pan S. Grzybacz Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Jedłownik-Turzyczka-Karkoszka stwierdził, 
że na ostatnim zebraniu Rady Dzielnicy z mieszkańcami uzyskano informację, iż będzie budowana 
kanalizacja w obrębie ulic Czyżowickiej-Cisowej-Żwirki i Wigury. Jednakże w wyniku wstępnie 
przygotowanych przez projektantów pomiarów okazało się, iż trzy budynki nie zostaną podłączone 
do kanalizacji.  W związku z powyższym zapytał, czy Urząd Miasta w tym temacie mógłby podjąć 
jakieś działania,  aby te trzy budynki zostały podłączone do kanalizacji.  Stwierdził,  że zapewne 
w innych dzielnicach może wystąpić ten sam problem, iż parę budynku nie zostanie podłączonych 
do kanalizacji ze względu na nie spełnianie pewnych wymogów.  Następnie zapytał, czy zostały już 
poczynione  jakieś  kroki  w  kierunku  opracowania  nowego  statutu  Miasta?  Nadmienił,  że  po 
zapoznaniu się z planem pracy merytorycznej Komisji Prawa(...) w tym temacie, nie doszukał się 
tematu  poświęconego  opracowaniu  nowego  statutu  czy  chociażby  przeanalizowaniu  propozycji 
zmian statutu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  stwierdził,  że  Komisja  Prawa(...)  nie  opracowuje sama statutu, 
jednakże  w  celu  opracowania  statutu  powołany  został  zespół  w  skład  którego  wchodzą  m.in. 
pracownicy Urzędu Miasta wytypowani przez Prezydenta Miasta jak i członkowie Rady Miejskiej. 
Powiedział, że zespół opracowujący nowy regulamin zebrał się parę razy, jednak ze względu na 
dużo pracy, rodzące się nowe problemy nie jest w stanie zakończyć prac nad jego opracowaniem 
w krótkim okresie czasu. Dodał, że ma nadzieję, że do końca czerwca zespół opracuje już nowy 
statut,  aby  następnie  stałe  Komisje  Rady  Miejskiej  mogły  również  w  tym  temacie  podjąć 
merytoryczną  dyskusję.  Mówiący  przyznał,  że  obecny  statut  należy  zmienić,  gdyż  zawiera 
nieaktualne informacje.

Pan S. Grzybacz  Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Jedłownik-Turzyczka-Karkoszka stwierdził, 
że wspomniał o Komisji Prawa(...) gdyż ta Komisja w określonym uchwałą przedmiotem działania 
ma m.in. zajmować się opracowaniem statutu Miasta. Nadmienił, że jeżeli został powołany zespół 
do opracowania statutu Miasta to chciałby dowiedzieć się kiedy taki zespół został powołany i  kto 
wszedł w jego skład. 

Radny  W.  Szymura  powiedział,  że  niedawno  Radni  i  nie  tylko  byli  uczestnikami  uroczystych 
obchodów Światowego Dnia Pamięci Ofiar Katynia, w czasie których m.in. odbyła się uroczysta 
msza święta na której zabrakło przedstawicieli Policji, czyli tych dla których ten dzień powinien 
mieć największe znaczenie, gdyż w lasach Katyńskich zginęło ok. 20% funkcjonariuszy Policji. 
Dodał, że był bardzo zbulwersowany tym faktem i zasięgnął informacji w Biurze Posła na Sejm 
Pana  A.  Gawędy,  czy  również  Powiatowy  Komendant  Policji  otrzymał  zaproszenie  na  te 
uroczystości. W odpowiedzi poinformowano go, iż zaproszenie na uroczystości Dni Pamięci Ofiar 
Katynia zostało  również przesłane do Powiatowej Komendy Policji. 
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Pan M. Kieca Prezydent Miasta w odpowiedzi na pytanie Pana S. Grzybacza Przewodniczącego 
Zarządu Dzielnicy powiedział, że jeżeli chodzi o budowę kanalizacji w ramach Funduszu Spójności 
to wskaźniki są bardzo sztywne. Dodał, że jedyną możliwością podłączenia gospodarstw które nie 
spełniają  kryteriów  Funduszu  Spójności  jest  przyłączenie  ich  do  kanalizacji  poza  funduszem, 
jednakże polegałoby to na budowie kanalizacji ze środków własnych gminy. Zauważył, że gmina 
i tak już dokłada olbrzymie pieniądze do Funduszu Spójności, a dodatkowe nakłady mogą odbić się 
na  finansach  gminy,  dlatego  w  przypadkach  nie  objętych  funduszem na  terenie  całego  Miasta 
należy zebrać mieszkańców którzy nie zostaną podłączeni do kanalizacji  i  przeliczyć wszystkie 
koszty oraz przedyskutować z tymi osobami na ile oni sami są w stanie zapłacić za wykonanie 
podłączenia  budynku  do  kanalizacji,  a  być  może  zaproponować  im  uczestnictwo  w  kosztach 
budowy. Nadmienił, że każde przypadki będą indywidualne rozpatrywane. Następnie w związku 
z wycofaniem z porządku obrad podjęcia uchwały w sprawie ustalenia zasad utrzymania czystości 
i porządku na terenie miasta Wodzisławia Śl. mówiący poprosił o podanie terminu do kiedy może 
oczekiwać  na  wpłynięcie  na  piśmie  uwag  do  Regulaminu?  Zauważył,  że  w  dniu  15  maja  br. 
odbędzie się spotkanie wszystkich czterech Rad Gmin wchodzących w zakres Funduszu Spójności, 
na  którym będzie  istniała  możliwość  zapoznania  się  ze  studium  wykonalności,  ze  wszystkimi 
problemami związanymi z funduszem oraz konieczne będzie na tym spotkaniu podjęcie ostatecznej 
decyzji czy zamierzamy uczestniczyć w Funduszu Spójności. Stwierdził, że Regulamin utrzymania 
czystości  i  porządku na  terenie  Miasta  jest  współbieżny z  wnioskiem składanym do Funduszu 
Spójności  gdyż  bez  zmiany  tego  regulaminu  trudno  podjąć  odpowiedzialną  decyzję  o  wejściu 
w  zakres  finansowania  Funduszu  Spójności.  Zauważył,  że  rozumie  decyzję  Rady  Miejskiej 
związaną z wycofaniem tegoż projektu uchwały, akceptuje różnorakość poglądów jednak obecnie 
rodzi  się  pytanie,  jak  władza  wykonawcza  ma  się  przygotować  do  prowadzenia  dyskusji  na 
spotkaniu  15.05.br.  Dodał,  że  na  jednej  z  Komisji  Rady Miejskiej  w czasie  dyskusji  nad  tym 
projektem uchwały zaproponowano tak szeroko poszerzyć katalog osób z którymi Prezydent Miasta 
miałby  konsultować  regulamin,  że  mówiący  zaproponował,  aby  członkowie  komisji  podjęli 
wniosek o zorganizowanie referendum miejskiego dotyczącego przyjęcia regulaminu. Stwierdził, że 
kwestii  dotyczącej  podjęcia  regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie  miasta  nie 
można odkładać w nieskończoność. 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że radni muszą w krótkim okresie czasu się spotkać 
i wypracować odpowiednie stanowisko, które Pan Prezydent Miasta otrzyma najpóźniej we wtorek 
tj. 29.04.2008r. 

Radna T.  Rybka zapytała,  czy  Urząd  Miasta  otrzymał  informację  z  Samorządowego Kolegium 
Odwoławczego w kwestii dotyczącej prowadzenia działalności firmy Zielony Śląsk na terenie po 
byłej KWK 1 Maja oraz kiedy zostanie zakończony remont ul. Teligi? Powiedziała, że uzyskała 
informację,  iż  Gmina  Mszana  podpisała  porozumienie  z  firmą  Alpine  budującą  autostradę 
dotyczące wykonania przez tą firmę remontów dróg  po wybudowaniu autostrady. Nadmieniła, że 
zdaje  sobie  sprawę z  faktu,  iż  większość dróg to  drogi  powiatowe lub  wojewódzkie,  jednakże 
ul.  Bogumińska,  czy inne drogi  w mieście,  to drogi którymi również poruszają  się mieszkańcy 
Wodzisławia Śl. W związku z powyższym zapytała, czy Powiatowy Zarząd Dróg, czy Wojewódzki 
Zarząd Dróg, czy może Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad podpisali porozumienie 
dotyczące naprawy dróg po zakończeniu budowy autostrady przez firmę Alpine?

Pan M. Kieca Prezydent Miasta powiedział,  że ze względu na nieobecność Pana D. Szymczaka 
II  Zastępcy  Prezydenta  Miasta,  który  prowadzi  sprawę  firmy  Zielony  Śląsk  nie  jest  w  stanie 
odpowiedzieć na pytanie radnej T. Rybki, jednak odpowiedź Pani radnej zostanie udzielona w jak 
najszybszym  terminie  nie  później  niż  do  14  dni.  Następnie  powiedział,  że  jeżeli  chodzi 
o porozumienie z firmą Alpine dotyczące wyremontowania dróg po wybudowaniu autostrady, to 
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stosownej  inwentaryzacji  zasobu  dróg  wojewódzkich,  krajowych,  powiatowych  mieli  dokonać 
gestorzy  tych  dróg.  Dodał,  że  z  informacji  którą  posiada  inwentaryzacja  zasobu  dróg  została 
wykonana, co przekłada się na fakt, iż planowane są remonty na drodze nr 78 w związku z budową 
autostrady.  Poinformował,  że  został  w  Starostwie  Powiatowym  powołany  odpowiedni  zespół, 
którym kierował Starosta Powiatu, dlatego wszelkie pytania dotyczące ewentualnych porozumień 
należy kierować właśnie do Starosty Powiatu. 

Pan S. Grzybacz Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Jedłownik-Turzyczka-Karkoszka zapytał, czy 
Rady Dzielnic otrzymają do zaopiniowania projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad utrzymania 
czystości  i  porządku  na  terenie  miasta  Wodzisławia  Śląskiego?  Mówiący  poprosił  również 
o przedstawienie informacji kiedy Rada Miejska powołała zespół do opracowania nowego Statutu 
Miasta. 

Radna W. Kiermaszek-Lamla powiedziała, że byłoby bardzo dobrze, aby Urząd Miasta przygotował 
ulotki informujące mieszkańców o ich obowiązkach związanych z  przestrzeganiem Regulaminu 
utrzymania  czystości  i  porządku na terenie  miasta.  Dodała,  że  taka  informacja  powinna  zostać 
rozprowadzona szczególnie na terenach wiejskich np. Kokoszyce, Zawada, Wilchwy, aby w ten 
sposób przedstawić najważniejsze informacje związane z Regulaminem. Stwierdziła, że również 
radni  posiadają  Regulamin  dlatego  na  najbliższych  posiedzeniach  Rad  Dzielnic  ten  regulamin 
powinien być przeanalizowany. Zauważyła, że ta informacja powinna dotrzeć do społeczeństwa, 
aby nie była dużym zaskoczeniem dla mieszkańców, pomimo faktu, iż nowy regulamin jeszcze nie 
funkcjonuje. Następnie mówiąca poprosiła o zwrócenie większej uwagi na niszczone przystanki 
autobusowe, aby te przystanki zostały wyremontowane.

Radny J.  Majda  poinformował,  że  na  ul.  Grodzisko  nie  świeci  lampa dodał,  że  już  wcześniej 
zgłaszał  ten fakt,  jednak nie  zrobiono nic  w kierunku jej  naprawienia.  Następnie  poprosił,  aby 
Prezydent Miasta opisał gdzie znajduje się 8 hektarów przejętego terenu po byłej KWK 1 Maja. 
Mówiący zapytał,  jak długo będzie się utrzymywała obecna sytuacja w Służbach Komunalnych 
Miasta oraz kiedy planuje się przekształcić SKM w spółkę?

Pan M. Kieca Prezydent  Miasta  powiedział,  że dopiero po uchwaleniu Regulaminu utrzymania 
czystości  i  porządku  na  terenie  Miasta  zostanie  przygotowana  skondensowana  informacja 
skierowana  do  mieszkańców,  ponieważ  aby  taka  informacja  została  rozpowszechniona  należy 
posiadać wiedzę na podstawie czego ma zostać przygotowana ta informacja, żeby nie przygotować 
kilku  informacji,  gdyż  są  pewne  rozbieżności  pomiędzy  tym  co  jest  proponowane  w  nowym 
Regulaminie, a tym co jest w dotychczas obowiązującym. Stwierdził, że należy sobie zdać sprawę 
z tego, iż na terenie Miasta są posesje, które nawet nie dysponują szambami, a mają odprowadzoną 
rurę wbitą do ziemi gdzie ścieki zanieczyszczają środowisko. Natomiast jeżeli chodzi o kwestię 
czyszczenia  przystanków  autobusowych  to  do  obecnej  sesji  próbowano  uporządkować  część 
przystanków m.in. części przystanków zgłoszonych przez Radnych, jednakże niektóre przystanki 
po dwóch dniach od wyremontowania z powrotem znajdowały się w stanie sprzed remontu, jednak 
nie oznacza to, iż SKM nie będą remontować i czyścić tych przystanków sukcesywnie. Dodał, że są 
prowadzone negocjacje z firmą, która zamontowałaby kilkanaście może kilkadziesiąt przystanków 
za udostępnienie ich powierzchni w celach reklamowych, firma wtedy dzierżawiłaby bezpłatnie 
przez jakiś okres czasu teren, a przystanki byłby przez nią naprawiane i remontowane. Nadmienił, 
że zostanie sprawdzone jak zostały sporządzone umowy z firmami które zamontowały przystanki 
w  innych  dużych  miasta,  ponieważ  należy  mieć  świadomość,  iż  jeżeli  przystanek  zostanie 
zdewastowany 2-3 razy to firma rezygnuje z umowy. Powiedział, że jeżeli chodzi o przejęte przez 
Miasta 8 hektarów terenów po byłej KWK 1 Maja są to tereny m.in. w okolicach hali, obecnie 
jeszcze w dyspozycji firmy Zielony Śląsk i dalej dodał,  że są to tereny do tej pory dzierżawione, 
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którymi  nie  można  było  dysponować.  Stwierdził,  że  jeżeli  chodzi  o  przekształcenie  SKM, 
to zakończyła się współpraca z firmą konsultingową, przygotowany jest Statut SKM, regulamin 
wynagradzania pracowników, jak również wykonana jest pełna inwentaryzacja, wycena majątku, 
a środki w budżecie Miasta są zabezpieczone. Nadmienił, że obecnie oczekuje się na nowelizację 
ustawy prawo zamówień publicznych,  dlatego obecnie tylko i  wyłącznie na podstawy projektu 
rządowego,  który  wszedł  pod  obrady  Komisji  podjęcie  decyzji  o  rejestracji  spółki  byłoby 
szaleństwem.  W związku  z  powyższym należy  odczekać  ok.  1-1,5  miesiąca  na  wynik  decyzji 
Sejmu, ponieważ po tym będzie wiadomo czy zapisy nowej ustawy będą miały pozytywny wpływ 
na to przekształcenie. 

Pani  J.  Szymecka-Pysz  Naczelnik  Wydziału  Inwestycji  Miejskich  i  Gospodarki  Komunalnej 
powiedziała,  że  jeżeli  chodzi  o  nieświecącą  lampę  na  ul.  Grodzisko  zostanie  to  sprawdzone. 
Natomiast  jeżeli  chodzi  o  zakończenie  remontu  ul.  Teligi,  to  zgodnie  z  podpisaną  ugodą  ze 
szkodami górniczymi zakończenie wszystkich prac ma nastąpić do 15 maja br. Stwierdziła, że jeżeli 
chodzi  o  przystanki  autobusowe,  to  SKM  otrzymały  zlecenie  na  odmalowanie  wszystkich 
przystanków, które tego wymagają.  

Radna  T.  Rybka  stwierdziła,  że  należy  zmobilizować  SKM,  aby  przystanki  autobusowe  były 
oczyszczane systematycznie. 

Pani  J.  Szymecka-Pysz  Naczelnik  Wydziału  IMiGK  powiedziała,  że  sprzątanie  przystanków 
odbywa się według określonego harmonogramu.

Radna T. Rybka poprosiła, aby przystanek na Osiedlu 1 Maja był oczyszczany przynajmniej dwa 
razy na tydzień, gdyż korzysta z niego sporo osób. 

Pani  J.  Szymecka-Pysz  Naczelnik  Wydziału  IMiGK  stwierdziła,  że  w  tym  zakresie  zostaną 
sprawdzone możliwości.

Radny M. Balcer zapytał, na jakim etapie jest likwidacja azbestu na terenie Miasta? Powiedział, że 
należałoby się zastanowić nad możliwością poszerzenia ul. Ładnej. Następnie zapytał, czy SKM 
otrzymały zlecenie na budowę drogi dojazdowej do działek na  ul. Grodzisko oraz czy wiadomo już 
coś na temat przesunięcia przystanku autobusowego w Dzielnicy Wilchwy- Blazy?

Pan M. Kieca Prezydent Miasta powiedział, że jeżeli chodzi o poszerzenie ul. Ładnej to musi to 
zostać  wykonanie  zgodnie  z  planem  przestrzennego  zagospodarowania.  Dodał,  że  plan 
przestrzennego  zagospodarowania  obejmujący  ul.  Ładną  był  uchwalany  w  obecnej  kadencji, 
a w czasie jego procedowania istniała możliwość wniesienia uwag do planu, jednakże nic takiego 
nie zostało uczynione. W związku z powyższym nie ma możliwości poszerzenia tej ulicy.  

Radny J. Grabowiecki stwierdził, że temat dotyczący Regulaminu utrzymania czystości i porządku 
na  terenie  miasta  na  zorganizowanym spotkaniu  przez  Prezydenta  Miasta  w dniu  15.04.br.  nie 
budził wśród radnych zbyt wielu wątpliwości poza jedną pozycją, co do której uzyskano konsensus 
pomimo to na obecnej sesji  nie głosowano tego tematu.  Mówiący poprosił,  aby nie przeciągać 
tematu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie ustalenia zasad utrzymania czystości i porządku 
na  terenie  miasta  Wodzisławia  Śl.  gdyż  należy  również  mieć  na  uwadze  przepisy  ustawy  o 
utrzymaniu porządku i czystości  w gminach. Stwierdził, że w regulaminie nie można umieszczać 
innych zapisów, aniżeli zapisy stanowione w ustawie o utrzymaniu porządku i czystości w gminach, 
dlatego prowadzenie dalszej dyskusji, czy należy przestrzegać zapisów ustawy prowadzi donikąd. 
Powiedział,  że  mieszkańcy  muszą  się  dostosować  do  zmian  wprowadzonych  w  regulaminie. 
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Mówiący  poparł  inicjatywę  Radnej  W.  Kiermaszek-Lamla  dotyczącą  przygotowania  ulotki 
informującej  mieszkańców  o  ich  obowiązkach  związanych  z  przestrzeganiem  Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie miasta przez Urząd Miasta. Dodał, że taką kolorową 
ulotkę mogłoby przygotować Biuro Ochrony Środowiska, które powołałoby się na zapisy ustawy 
niekoniecznie na przepisy regulaminu. Zauważył, że należy dotrzeć do świadomości ludzi, którzy 
będą  mieli  czas  na  przygotowanie  się  do  przestrzegania  zapisów regulaminu i  tylko  spokojna, 
rzeczowa argumentacja skierowania do mieszkańców oraz umożliwienie im dostosowania się do 
pewnych przepisów przyniesie pozytywny efekt. Nadmienił, że jeżeli Miasto przystąpi do Funduszu 
Spójności  i  otrzyma środki,  to  już  wtedy  nie  będzie  innego wyjścia  jak  tylko  podłączanie  się 
mieszkańców do wybudowanej kanalizacji. Następnie mówiący podziękowała za wyremontowanie 
przystanku na ul. Radlińskiej. Zauważył, że wzorem innych miasta powinno się zakazać nalepiania 
reklam, ogłoszeń i innych rzeczy na przystankach, a Straż Miejska może wyciągać konsekwencje 
wobec  osób  reklamujących  się  w  ten  sposób.  Zaapelował  do  radnych,  aby  gdy  zauważą,  iż 
przystanek jest zdewastowany pomogli w ujęci sprawcy tego występku, ponieważ Prezydent Miasta 
nie da sobie rady z wandalizmem w Mieście, nawet gdyby uruchomił wszystkie służby. Stwierdził, 
że zwracanie uwagi to nie donos ale wychowanie. 

Pan L. Kolorz Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Radlin II zauważył, że Miasto wiele robi aby 
było przyjazne dla obywatela m.in. udostępniając bezpłatnie parking wzdłuż ul.  Bogumienskiej, 
jednakże w dni targowe jest wiele zamieszania, gdyż mieszkańcy i nie tylko mieszkańcy miasta są 
niedoinformowani, a regulamin parkingowy zawiera informację, iż opłaty pobiera parkingowy jest 
jeszcze  nie  zmieniony.  Nadmienił,  że  wystarczy  przy  każdym  parkomacie  postawić  tablicę 
informacyjną, iż parkomat jest czynny tylko w poniedziałki i czwartki, natomiast w pozostałe dni 
parking jest bezpłatny. 

Radny J. Wyleżych zwrócił uwagę na organizację planowanej kontroli Rad Dzielnic prowadzonej 
przez Komisję Rewizyjną. Poprosił,  aby kontrole Rad Dzielnic odbyły się w miesiącu czerwcu, 
a nie w maju, ze względu na zbyt krótki okres czasu. Następnie poruszył kwestię jak powinne 
wyglądać  kontrole  poszczególnych  Rad Dzielnic,  gdyż  mówiący nie  wyobraża  sobie  aby  miał 
szukać Przewodniczącego Rady czy Zarządu Dzielnicy i żądać od nich dokumentów. Stwierdził, że 
należy  ustalić  terminy  kontroli  w  porozumieniu  z  członkami  tych  podkomisji  i  zaprosić 
Przewodniczących Rad i Zarządów Dzielnic z odpowiednią dokumentacją do Biura Rady Miejskiej. 
Nadmienił, że Biuro Rady powinno zawezwać Rady Dzielnic i ustalić terminy kiedy podkomisje 
będą mogły przeprowadzić kontrolę. 

Radny  S.  Stachoń  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  w  związku  z  powyższą  wypowiedzią 
zaproponował rozłożenie kontroli na dwa miesiące tzn. maj i czerwiec, a do 15 czerwca 2008 r. 
podkomisje mają czas na przeprowadzenie kontroli. Nadmienił, że forma przeprowadzania kontroli 
jest  taka  sama jak w latach poprzednich,  a  Przewodniczący  Zarządów Dzielnic  z  odpowiednią 
dokumentacją przychodzą do Biura Rady. 

Pan M. Kieca Prezydent Miasta jeszcze raz zaapelował, aby radni wzięli udział w posiedzeniach 
wszystkich Komisji w dniu 15 maja 2008r. w Powiatowym Centrum Konferencyjnym, ponieważ na 
tym posiedzeniu będą obecni przedstawiciele firmy PRO-EKO z Warszawy, która opracowywała 
studium wykonalności w zakresie realizacji inwestycji pn.: „Ochrona wód dorzecza Górnej Odry 
w zlewni oczyszczalni  ścieków Karkoszka II w Wodzisławiu Śl.”. Nadmienił, że na tym spotkaniu 
będzie  można  zadawać  pytania,  jak  również  przewidywane  jest  głosowanie  Komisji  nad 
opracowanymi materiałami.  

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  radni  muszą  dojść  do  jakiegoś  wspólnego 
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porozumienia  dotyczącego  regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie  miasta. 
Powiedział,  że  wszyscy  ci  mieszkańcy,  którzy  są  podłączenie  do  kanalizacji  są  zadowoleni, 
jednakże najbardziej niezadowoleni i zaniepokojeni są ci mieszkańcy, którzy nie wiedzą kiedy będą 
mieli kanalizację, czy w ogóle będą mieć kanalizację i kto im wybuduje tą kanalizację. 

Nikt więcej w tym punkcie nie zabrał głosu.

Ad 9.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  porządek  obrad   22  sesji  został  wyczerpany 
i zamknął obrady o godz. 13,20.

Protokołowała:
Z. Rduch - Wydział Organizacyjny.  

Przewodniczący 
Rady Miejskiej

Wodzisławia Śląskiego
Lech Litwora
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